
CHP’li Kılıç: OkulaCHP’li Kılıç: Okula
yok ama lastiğe varyok ama lastiğe var

Trafiği rahatlatacakTrafiği rahatlatacak
2 üst geçit geliyor2 üst geçit geliyor

6

GAZETEMIZIN gündeme taşıdığı ve 
Kamuda Tasarruf Tedbirleri kapsamında 
okullarda haftada 3 gün aylık 8 bin TL’ye 
çalışacak temizlik personeli bulunamadığına 
yönelik haberimizin ardından CHP İzmir 
Milletvekili Sevda Erdan Kılıç da okullardaki 
personel sıkıntısına dikkat çekti. Okullarda 
sabun bile olmadığını belirten Kılıç, “Ama 
Dışişleri Bakanlığı, 4 milyon 95 bin liraya 
araba lastiğine ödeme yapıyor” dedi.

4

3

BATI Şeria’da İsrail askerlerince katledilen 
Ayşenur Ezgi Eygi’nin babası Mehmet Suat 
Eygi, kızını vazgeçirmeye çalıştığını belirte-
rek, “Çok tehlikeli bir yer, gitme dedim. Ya 
bir kurşun gelir, kaza kurşunu gelir ölürsün 
dedim. ‘Ölmem bir işe yarayacaksa razıyım 
baba’ dedi” diye konuştu. Eygi, kızının son 
dönemlerde kendini Filistin’e adadığını, 
aylarca gösterilere katıldığını aktararak, onun 
ismini, düşüncelerini, ideallerini unutturma-
mak için çabalayacaklarını da ekledi.

GEÇEN hafta 
Menderes’te aşırı 
yağışların neden ol-
duğu sel sonrası ya-
raların sarılması için 
Menderes Belediyesi 
seferber oldu. Olayın 
yaşandığı andan 
itibaren sahada olan 
belediye ekipleri 
felaketin ardından da 
vatandaşlara yardı-
mını sürdürüyor. 4

Selin 
yaraları
sarılıyor

Internet
sitemize
QR KODU QR KODU 
okutarak 
ulaşabilirsiniz.

yenibakis_digital

YeniBakis35

yenibakis

Yeni Bakış Gazetesi

0533 445 03 13

IZMIR Büyükşehir Belediyesi, ana arter-
lerde ulaşım konforunu artıracak iki üst ge-
çidin yapımını sürdürüyor. Mustafa Kemal 
Sahil Bulvarı’nda hem yaya ulaşımını gü-
venli hale getirecek hem de trafikteki bek-
leme süresini azaltacak Karataş Üst Geçidi 
ile Altındağ Mezarlığı Yaya Üst Geçidi’nde 
çelik konstrüksiyon montajı sürüyor. Eş 
zamanlı yürütülen iki projenin de kasım 
ayında tamamlanması planlanıyor.

www.yenibakis.com.tr
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Güvenilir ve tarafsız haberin adresi Fiyatı 4 TL

Mehmet Mehmet 
Suat EygiSuat Eygi

IZMIR’de Körfez’deki balık ölümleriyle 
ilgili önceki dönem büyükşehir belediye baş-
kanlarını suçlayan AK Parti İzmir Milletvekili 
Atilla Kaya, “Önceki başkanlar Aziz Kocaoğ-

lu, Tunç Soyer ile mevcut başkan Cemil Tu-
gay körfezin temizlenmesi konusunda ya şov 
yaptı ya da kaçmaya çalıştı. CHP, 25 yıldır 
üzerine vazife olan işleri yapmadı” dedi.

CHP’LICHP’LI
MECLIS MECLIS 
ÜYESI, KAZADAÜYESI, KAZADA
CAN VERDICAN VERDI 3

Kandil yoktur 
tartışması

DINSEL ritüellerin 
çokça tartışıldığı günleri 
yaşıyoruz. Mesela me-
zar ziyareti, mesela 
kandil, mesela 
mevlit gibi.

Tayfur GöçmenoğluTayfur Göçmenoğlu
2

Sigaramın 
dumanı sen

Mahmut Aydoğmuş

5

Hayat pahalılaştı 
ama…

7

İbrahim Attila Acar
Prof. Dr.

AK Partili Kaya’dan CHP’li 3 AK Partili Kaya’dan CHP’li 3 
başkana ‘Körfez’ suçlamasıbaşkana ‘Körfez’ suçlaması

‘Kızım, ölümü göze‘Kızım, ölümü göze
alıp Filistin’e gitti’alıp Filistin’e gitti’

Menemen FK Menemen FK 
tam gaz ileritam gaz ileri

İLKİLK iki maçın- iki maçın-
da Yeni Mersin da Yeni Mersin 
İdman Yurdu ve İdman Yurdu ve 
Kastamonuspor’u Kastamonuspor’u 
yenerek 6 puanı yenerek 6 puanı 
hanesine yazdı-hanesine yazdı-
ran Menemen FK, ran Menemen FK, 
Belediye Derin-Belediye Derin-
cespor karşısında cespor karşısında 
da 1-0 galip gele-da 1-0 galip gele-
rek firesiz yoluna rek firesiz yoluna 
devam etti.devam etti.

IS BULAMAYAN
SEYYAR OLUYOR
İzmir’de her 9 kişiden 1’i iş ararken, açlık sınırının altındaki asgari ücretle bile iş bulamayan vatandaş, seyyar 
satıcılık yapıyor. Türk İş Temsilcisi Hayrettin Çakmak, “Kişi, geçineceği parayı ancak bu sayede kazanabilir” dedi 

5

TÜRKIYE İstatistik Kurumu (TÜİK) 
verilerine göre ülkemizde işsizlik oranı 
yüzde 8,8 seviyesine geldi. Bu sonuca göre 
İzmir’de her 9 kişiden 1’i işsizken, 20 bin 
TL’ye yaklaşan açlık sınırının bile yaklaşık 

3 bin TL altındaki asgari ücretle çalışılacak 
iş bulunamıyor. Ailesini geçindirmek iste-
yen işsizlerin, emeklilerin ve öğrencilerin 
buluşma noktası meydanlar oluyor. Seyyar 
satıcılığın işsizliğin bir sonucu olduğunu 

söyleyen Türk İş İzmir Bölge Temsilcisi 
Hayrettin Çakmak, “İzmir artık ne turizm ne 
de liman kenti. Emek sömürüsü ve işsizlik 
sonucu İzmir hızla ‘seyyar kenti’  
oluyor” ifadelerini kullandı.

KAHRAMANMARAŞ 
merkezli depremlerde 
Antakya’da yıkılan 
binanın enkazından 
25 saat sonra kurtarı-
lan, tedavi sürecinde 
bacağına takılan pro-
tezle yürümeye baş-
layan Aslı öğretmen, 
yaşadığı zor günlerin 
ardından ara verdiği 
mesleğine memleketi 
İzmir’de döndü.

‘AZIMLI ADIMLAR’LA‘AZIMLI ADIMLAR’LA
ÖĞRETMENLIĞE DÖNDÜÖĞRETMENLIĞE DÖNDÜ

2

Menemen FK 
zirveye kuruldu

Murat B. Babaoğlu

8

8

ALTINORDU ZIRVEYEALTINORDU ZIRVEYE
GÖZ KIRPTIGÖZ KIRPTI

SEZONA, gerçekleştirdiği gurbetçi 
transferleriyle yenilediği kadrosuyla 
şampiyonluğu hedefine alarak başlayan 
TFF 2’nci Lig Beyaz Grup’taki Kırmı-

zı-Lacivertli İzmir temsilcisi Altınordu, 
üçüncü hafta mücadelesinde Isparta 
32 Spor karşısında aldığı galibiyetle 7 
puana ulaşıp ikinci sıraya yükseldi.

6

Atilla Atilla 
KayaKayaAlev 

Hamitoğulları 
Yılan

‘Denizin altı ‘Denizin altı 
çölleşiyor!’çölleşiyor!’
BODRUM’um son sünger-
cisi olarak bilinen ‘Aksona 
Mehmet’ lakaplı Mehmet 
Baş (74),  “Denizlerin altı şu 
anda çölleşiyor. Süngerler 
öldü, pinalar yok, istiridye 
yok. Denizin altı fakirleşti ve 
yok oldu.” diye konuştu. 7

Sevda Sevda 
Erdan KılıçErdan Kılıç

Ayşenur Ayşenur 
Ezgi EygiEzgi Eygi

Hayrettin Hayrettin 
ÇakmakÇakmak

ÖZEL
HABER

Murat Ervin

Aslı Aslı 
Serçemeli Serçemeli 

ÖcalÖcal
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BISIKLETIYLE çeşitli 
ülkeleri gezen 21 yaşın-
daki Hollandalı Bart Alta, 
Manisa’nın Demirci ilçe-
sinde mola verdi. Edirne 
üzerinden Türkiye’ye ge-
len Alta, Demirci’de ilçe 
girişindeki kahvehanede 
dinlendi, Türk kahvesi, 
çay ve pidenin lezzetini tattı. 
Alta, amacının dünyayı gezmek 
olduğunu belirterek, bugüne 
kadar 3 bin 845 kilometre pedal 
çevirdiğini anlattı. Hollanda’dan 
15 Mayıs’ta yola çıktığını kay-
deden üniversite öğrencisi Alta, 
turu boyunca Almanya, Çekya, 
Avusturya, Slovenya, Bosna 

Hersek ve Yunanistan’a gittiğini 
söyledi.

Alta, Türkiye’nin çok güzel 
bir ülke olduğunu ifade ederek, 
Mersin’den Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti’ne geçeceğini, 
turunu orada bitirerek hava 
yoluyla ülkesine döneceğini 
söyledi.  İlçeyi gezen Alta daha 
sonra Uşak yönüne ilerledi. AA

KARYA medeniyetinin en eski 
şehirlerinden Muğla’nın Milas 
ilçesindeki Labraunda Antik 
Kenti’nde Türk ve yabancı 
bilim adamları tarafından yürü-
tülen kazı çalışmalarında kentin 
önemli yapıları gün ışığına 
çıkarılıyor.

Tarihi alanda Türk vatan-
daşlığı da bulunan Fransa’daki 
Lumiere Lyon 2 Üniversite-
si’nde görevli Prof. Dr. Olivier 
Can Henry gözetiminde birçok 
noktada kazı yapılıyor. Lab-
raunda’da ilk anıt çeşme olan 
ve milattan önce 4. yüzyıla ait 
olduğu bilinen anıtsal çeşme, 
Roma hamamı, en büyük ve en 
iyi korunan bina olan andron 
(erkeklere ayrılan bina), anıt 
mezar ve akropol alanlarında 
kazı çalışmaları yapıldı.

Labraunda, hem kutsal 

hem siyasi bir merkez olması 
bakımından Muğla ve antik 
dönemde Anadolu için oldukça 
önemli bir kent. 1948’den beri 
kazı ve diğer çalışmaların yü-
rütülmesi bakımından da ayrıca 
önem teşkil ediyor.

Labraunda Antik Kenti 
Koordinatörü Prof. Dr. Bilal 
Söğüt, bölgenin antik dönemde 
Anadolu’nun en önemli kutsal 
alanı olduğunu söyledi. AA

Dünyayı gezen Hollandalı 
genç, Manisa’ya ulaştı

Dinsel ritüellerin çokça tartı-
şıldığı günleri yaşıyoruz.

Mesela mezar ziyareti, mesela 
kandil, mesela mevlit gibi.

İslamiyette farz ve sünnet diye 
ikiye ayrılmıştır ritüeller. Her 
ikisi de Kuran’ın buyruğudur ve 
açıkça da belirtilmiştir.

Ancak bugün gelinen noktada 
dinsel geleneğimize yerleşmiş 
olan bu ritüellerin yok sayılması 
tartışması, bence toplumsal bir 
rahatsızlık yaratabilir.

50 kusur yıl önce çalıştığım 
gazetede Cuma günleri yazı ya-
zan din adamı bir dostumuz var-
dı: Mehmet Oruç. Aynı Zamanda 
Diyanet Yüksek Kurul Üyesi idi. 
Sohbetiyle İslamiyeti bu kadar 
sevdiren bir insana rastlamadım. 
O demişti:

“Seni Allah’a yaklaştıran her 

şey ibadettir.”
Onun için tıpkı Mevlit gibi 

kandil ve mezar ziyaretlerini de 
içine sindirmiş olan insanımız, 
“Yok” iddiasını asla kabul etmez.

Tartışılan Kur’an Müslüman-
lığı toplumun yargılarına ne 
kadar ters düşüyorsa bu da öyle 

bir sonuca yol açabilir.
Kabir başında da, mevlitte de, 

kandilde de Allah’ı anıyoruz, ona 
yaklaşıyoruz.

Bırakın, böyle gitsin.
Bu ülkede tartışılacak o kadar 

çok şey varken buna gerek duy-
mak niye?

Tayfur 
Göçmenoğlu

tayfurgocmenoglu@gmail.com

Her telden Kandil yoktur tartışması

“

ATATÜRK’ün imzasını çoğumuz 
çıkartma olarak kullanıyoruz. 
K. Atatürk yazısının altında sola 
doğru uzayan bir çizgisi bulunan 
bu imzanın aslında Ulu Önder’e 
ait olmadığı ortaya çıktı.

Savunma Bakanlığı uzmanları-
nın uzun araştırmalar sonucunda 
böyle bir imzasının bulunmadığını 
rapor etmeleri üzerine Atatürk 
Araştırma Merkezi (ATAM) da ha-
rekete geçerek yanlışlığı düzeltti.

Ne yazık ki, bu çalışmalar ve 
sonuçları, kamuoyuna birinci 
elden duyurulmadı.

Konuyla başından beri 
ilgilenen Akdeniz Gençlik Sanat 

Araştırma ve Eğitim Derneği bu 
konuda kamuoyunu bilgilendir-
mek için büyük çaba sarf ediyor. 
Dernek, Atatürk’ün, baştan itiba-
ren kullandığı imzaların örnekle-
rini de sunduğu bu bilgilendirme 
ile ortaya şu gerçeği seriyor:

O ilgisiz imzayı kim uydurdu?
Neden araştırmadan seneler-

ce kullanıldı?
Araştırma neden bu kadar 

uzun sürdü?
Yoruma ve tartışmaya açık bir 

konu ama sonuçta Atatürk’ün 
son kullandığı imzanın asıl 
olduğunu da öğrenmiş olduk. Bu 
bize yeter.
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VA

R 
YA

ZI
LA

RI

Belediye başkanları, geçmiş 
dönemden kalma ve “ATM 

memuru” denen; çalışmadan 
para alanlar hakkında 

ne gibi işlem yaptıklarını 
bir türlü kamuoyu ile 

paylaşmıyor.
Parti disiplini desek, değil. 
İlçe teşkilatlarından baskı 
var desek, inandırıcı ama 

anlamsız. Çünkü ilçe 
kongrelerine daha çok var. 
Başkanların sert duruşları, 

kongre sonucunu etkileyecek 
bir şey değil. Yani pazarlık 
için uygun bir zaman yok.
O zaman başkanlar, niye 
bu safraları üzerlerinden 

atarken kamuoyunu 
bilgilendirmiyor. 

Yürekli açıklamalar yapılsa, 
listede öyle isimler çıkacak 

ki, hepimizin dudakları 
uçuklayacak.

Kesin.
Bu iş, dudaklarımız 
uçuklamasın diye 

yapılıyorsa biz sonuca 
razıyız, uçuklasın 

ditsin. Ama 
açıklayın, rahatlayın.

Açıklayın, 
rahatlayın

İbrahim 
Ormancı

”

Çok yerinde bir uyarı

Şarkıda söylendiği gibi 
‘’Atatürk ölmedi. Kalbimiz-

de yaşıyor.’’ Ama bazı-
larının çoktan kursağına 

oturdu!
***

Bütün muhalefet yapan 

kişi ve kurumlara operas-
yon yapılıp duruluyor. Bu 
gidişle, hava muhalefetine 
operasyon yakındır gibime 

geliyor!
***

Ben esmeri fındık ile,  fıstık 

ile, badem ile beslerdim. 
Şimdi kuru ekmekle besle-

yemiyorum!
***

İşsizlik almış başını gidi-
yor. Artık öyle ki durumdan 
bile vazife çıkaramıyoruz!

YÖNETMEN koltuğunda 
Uğur Bayraktar’ın oturdu-
ğu “Dayı 2: Bir Adamın 
Hikayesi” filminin çekimleri 
başladı. Senaryosunu Uğur 
ve Ece Bayraktar’ın kaleme 
aldığı devam filminin çekim-
leri, İstanbul ve Kocaeli’de 5 
haftada tamamlanacak.

Filmde Ufuk Bayraktar’a, 
Ergül Miray Şahin, Reha 
Özcan, Cem Özer, Yıldıray 
Şahinler, Recep Çavdar, 
Yüksel Arıcı, Sabahattin 
Yakut, Umut Oğuz, Bora 
Karakul, Gizem Erdem, 
Ebru Karanfilci, İskender 
Bağcılar, Süleyman Kadim 

Kabaali, Kadir Toprak Ka-
raman ve Pınar Şenol eşlik 
ediyor.

Yapımını Diopter Film, 
Ubay Yapım ve Net Sanat’ın 
üstlendiği yapımın görüntü 
yönetmenliğini Engin Öz-
kaya, sanat yönetmenliğini 
Özkan Çimenli, kurgusunu 
Erhan Özen, müziklerini ise 
Zeynep Alasya, Caner Öz-
kan ve Ertan Özkan yapıyor.

Setin ilk gününde başrol 
oyuncusu Ufuk Bayraktar’ın 
doğum günü ile çekimlerin 
başlangıcı kutlandı. Oyuncu-
lar ve set ekibi pasta keserek 
hatıra fotoğrafı çektirdi. AA

‘Dayı 2: Bir Adamın Hikayesi’
5 haftada tamamlanacak

Labraunda’da tarihi
yapılar ortaya çıkıyor

Kahramanmaraş merkezli dep-
remlerde Antakya’da yıkılan 

binanın enkazından 25 saat sonra 
kurtarılan, tedavi sürecinde ba-
cağına takılan protezle yürümeye 
başlayan Aslı öğretmen, yaşadığı 
zor günlerin ardından ara verdiği 
mesleğine memleketi İzmir’de 
döndü.

Aslı Serçemeli ve Gökhan 
Öcal çifti, 6 Şubat 2023’teki dep-
reme çocukları Efe (12) ve Mete 
(15) ile Antakya’daki evlerinde 
yakalandı. Ailenin yaşadığı 6 kat-
lı apartman, sarsıntı son-
rası yıkıldı. Binanın 
en üst katındaki 
dairede yaşayan 
aileden Gökhan 
Öcal, kendi 
imkanıyla 
enkazdan 
çıktı. Efe ve 
Mete, deprem-
den 10, anneleri 
ise 25 saat sonra 
enkazdan çıkarıl-
dı. Sağlık durumları 
iyi olan kardeşler tabur-
cu edildi. Beton yığınlarının 
altında kalan Aslı öğretmen ise 
Hatay’daki tedavi sürecinin 
ardından Adana’ya sevk edildi. 
Daha sonra Ankara’daki Sağlık 
Bilimleri Üniversitesi Gülhane 
Eğitim ve Araştırma Hastanesi’ne 
gönderilen Öcal’ın, sol bacağı diz 
altından ampute edildi.

24 yıllık öğretmen 
Aslı Serçemeli Öcal’ın teda-

visi, isteği üzerine memleketi 
İzmir’deki Dokuz Eylül Üniversi-
tesi Araştırma ve Uygulama Has-
tanesi’nde sürdü. Bir süre fizik 
tedavi uygulanan Aslı öğretmenin 

bacağına 
protez ta-

kıldı. Protez-
le ilk adımlarını 

atmaya başlayan 24 
yıllık Türkçe öğretmeni, yaşa-
dığı acı olayları geride bırakıp, 
depremden sonra tayin istediği 
İzmir’de, Kemalpaşa Merkez 
Ortaokulunda mesaisine başladı.

Yürüteçle okula gelen Aslı 
öğretmen, okul idaresince bi-
nanın giriş katında kendisi için 
özel hazırlanan sınıfta öğrenci-
lere ders veriyor. Aslı Serçemeli 
Öcal, depremin ardından yaşadığı 
tedavi sürecinde öğrencilerine 
kavuşacağı günün hayalini kurdu-
ğunu anlattı.

İlk günkü gibi 
Aslı öğretmen, tedavisi boyun-

ca her sabah okula gidecekmiş 
gibi evinde hazırlandığını anlattı. 
Açıldığı gün, mesleğinin ilk gün-
lerinde yaşadığı heyecanla görev 
yaptığı okula geldiğini 
ifade eden Öcal, 
şöyle devam etti:

“Sınıfa ilk 
girdiğim 
dakikalarda 
çok gergin-
dim. Acaba 
40 dakika 
ayakta 
kalabilece-
ğim mi diye 
düşünüyor-
dum ama dersin 
bittiğini anlamadım. 
Dakikaların nasıl aktığını 
anlamadım. İlk dersten çıktığım-
da teneffüste ‘evet’ dedim, yap-

tım. Nihayet ulaşmak istediğim 
yer burasıydı. Okula ilk geldiğim 
gün ailem yalnız bırakmadı. Öğ-
retmen arkadaşlarım her konuda 

destek verdi. En büyük 
hayalim yürüteç ol-

madan rahat bir 
şekilde yürü-

yerek okula 
gitmek. Bizi 
yaşama 
bağlayan 
ümitler 
biterse 

hayat biter. 
Her yeni 

gün yeni bir 
ümitle uyandım. 

Bugün bir adım daha, 
bugün bir adım daha... Bir 

gün okulun bahçesine geleceğimi 
biliyordum.” AA

‘Adım adım’ yürüdü
öğrencilerine kavuştu
Kahramanmaraş merkezli depremlerde Antakya’da yıkılan binanın enkazında bacağını kaybeden, yaşamını protezle sürdüren 

Türkçe öğretmeni Aslı Serçemeli Öcal, tedavisinin ardından memleketi İzmir’de öğrencilerine eğitim vermeye başladı

Aslı Serçemeli Aslı Serçemeli 
ÖcalÖcal
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Haber Müdürü
GÖRKEM TAŞDEMİR

1950 yılında, BM emrine verilen Kore 
birliği, İskenderun’dan gemilerle Kore’ye 
doğru hareket etti. 

1908 yılında, Havacı 
Orwill Wright ve 
beraber uçtuğu arkadaşı 
Thomas E. Selfridge, 
uçak kazası geçirdiler.

1787 yılında, ABD 
Anayasası kabul 
edildi.

Havacı Wright veHavacı Wright ve
arkadaşı kaza arkadaşı kaza 

geçirdigeçirdi

ABDABD
AnayasasıAnayasası

kabul edildikabul edildi

Türk birliğiTürk birliği
Kore yolundaKore yolunda

Camp  David’deCamp  David’de
imzalar atıldıimzalar atıldı

Milletler  Cemiyeti’ne girdikMilletler  Cemiyeti’ne girdik

1978 yı-
lında, Mısır 
ile İsrail 
arasında 
Camp 
David 
Sözleşmesi 
imzalandı. 

1934 yılında, Türkiye, Cemiyet-i Akvam (Mil-
letler Cemiyeti) üyeliğine kabul edildi. 

Ölümü göze alıpÖlümü göze alıp
Filistin’e gitmişFilistin’e gitmiş
Batı Şeria’da İsrail 
askerlerince katledilen 
Ayşenur Ezgi Eygi’nin 
babası Baba Mehmet 
Suat Eygi, kızını 
vazgeçirmeye çalıştığını 
belirterek, “Çok tehlikeli 
bir yer, gitme dedim. 
Ya bir kurşun gelir, kaza 
kurşunu gelir ölürsün 
dedim. ‘Ölmem bir işe 
yarayacaksa razıyım 
baba’ dedi” diye konuştu

İşgal altındaki Batı Şeria’da İsrail 
askerlerince katledilen Ayşenur Ezgi 
Eygi’nin babası Mehmet Suat 

Eygi, kızına bölgeye gitmeden 
önce “ölebileceği “uyarısında 
bulunduğunu, onun ise 
“Ölmem bir işe yara-
yacaksa razıyım 
baba.” diyerek 
gittiğini söyledi.

Haksızlığa uğ-
rayanlara yardım 
etmeyi seven Eygi, 
26 yıllık yaşamında 
kimi zaman siyahiler, 
kimi zaman Arakanlı 
Müslümanlar, kimi 
zaman da doğa için 
mücadele etti. Washin-
gton Üniversitesi’nde 
düzenlenen Filistin yanlısı gösterilerde 
ön saflarda yer alan Eygi, günlerce süren 
eylemlerde İsrail’in yaptığı zulümleri 
haykırdı. Eygi, Filistinlilere destek olmak 
için gittiği Batı Şeria’da İsrail askerlerin-
ce öldürüldü.

‘Haksızlığa	karşı	asiydi’
Ayşenur Ezgi Eygi’nin babası Meh-

met Suat Eygi, ardından gözyaşı döktüğü 
kızının onurlu yaşamından duyduğu 
gururu anlattı. Kızının insanlara yardım 
ederken din, dil, ırk gözetmediğini belir-
ten Eygi, Didim’deki son yolculuğunda 
da siyasi parti ayrımı olmadan kızına 
sahip çıkıldığını, siyaset üstü bir hayatı 

olan kızının son yolculuğunda da herkesi 
birleştirdiğini, yaşadığı gibi uğurlandığı-

nı dile getirdi.
Eygi, ilk andan itibaren devletin 
varlığını hissettiklerini kayde-

derek, “Sağ olsun devle-
timizin her aşamada 

çok büyük desteği, 
yardımı ve ilgisi 
vardı. Definden 

sonra da hukuki 
aşamasında da dev-

letimizin desteğini 
görüyoruz.” dedi.

Ayşenur’un asi 
bir karakter olduğunu 

ifade eden Eygi, “Ama 
haksızlığa karşı asi idi. 

Dil, din, ırk, cinsiyet, 
politik görüş, sağ, sol gö-

zetmeden yardım ederdi. Yardım etmek 
için de mesafe tanımazdı. Dünyanın ne-
resi olursa olsun giderdi. Onun çağındaki 
çocuklar makyaj yapmanın detaylarını 
öğrenirken Ayşe insan haklarının peşin-
deydi.” diye konuştu.

‘Vazgeçiremedim’
Ayşenur Ezgi Eygi’nin 

Batı Şeria’ya gitme 
kararını kendisine 
söylediğini gözyaşı 
içinde anlatan baba 
Eygi, şunları söyledi:

“Ayşe Filistin’e 
gideceğini bana söy-
ledi. Vazgeçirmek için 
aylarca vaktim vardı. Her 
gün konuştuk, çabaladım, 
vazgeçmedi. Madem 
gideceksin kızım, şubatta, 
martta git dedim. Onu da 
başaramadım, gitti. Bana söz 
ver, her aşamada en küçük bir tehlike 
olduğunda oradan geri dön dedim. 
Ürdün’e, Kudüs’e, Ramallah’a gitti. Hiç 
tehlikeden bahsetmedi. Dönmedi, döndü-
remedim. Seattle’daki bir konuşmamızda 
vazgeçirmeye çalışıyorum, çok tehlikeli 
bir yer. İnsan öldürmeyi çok iyi bilen bir 
yere gideceksin, gitme dedim. ‘Gidece-
ğim baba orada olup bitenleri insanların 
duyması lazım’ dedi. Ya bir kurşun 

gelir, kaza kurşunu 
gelir ölürsün dedim. 

‘Ölmem bir işe 
yarayacak-
sa razıyım 
baba’ dedi.”

Eygi, 
kızının son 

dönemlerde 
kendini Filis-

tin’e adadığını, 
aylarca gösterilere 

katıldığını aktara-
rak, onun ismini, 

düşüncelerini, ideal-
lerini unutturmamak 

için çabalayacaklarını belirtti.
Ayşenur Ezgi Eygi’nin ABD’ye 

henüz 9 aylıkken gittiği, baba Eygi’nin 
isteğiyle daha iyi Türkçe konuşması 
için 2011 yılında Aydın’ın Didim 
ilçesindeki Valiler İlkokulu’nda bir 
süre okuduğu öğrenildi. İyi derecede 
Türkçe öğrenen Ayşenur Ezgi Eygi’nin 
Türkiye’ye gelmeyi hiç ihmal etmediği 
belirtildi. AA

Taziye evindeyken kimin tarafından 
bırakıldığı bilinmeyen ve kızına ithafen 
yazılan bir mektup aldıklarını dile geti-
ren Eygi, “Okuduğumda hıçkıra hıçkıra 
ağladım çünkü Ayşenur’un izinden 

gitmek isteyen kızlar var.” dedi. Eygi, 
kızının insanlara yaptığı yardımları 
kendisine çoğu zaman söylemediğini 
kaydederek, “Didim’e getirildiğinde 
morgda kızımı gördüm. İyi ki de gör-

müşüm. Melek gibi diyorlar ya yani nur 
yüzlü. O kadar güzel yüzü var ki. Yani 
ölmüş hali bile çok güzel. Bakarken bile 
yüzüne huzur buluyorum.” ifadelerini 
kullandı.

‘Izinden yürümek isteyenler var’

Ayşenur Ezgi Eygi’nin mezarına 
ziyaretler sürüyor. Eygi’yi şahsen ta-
nımayanlar, nasıl öldüğünü öğrenenler 
de mezarına gelip dua ediyor. 

DIKILI ilçesi CHP’li meclis üyesi Ata Uysal 
(20), kullandığı motosikletin devrilmesi sonucu 
yaşamını yitirdi.

Kaza, dün saat 02.30 sıralarında ilçenin 
Çandarlı Mahallesi’nde meydana geldi. 31 Mart 
yerel seçimlerinde CHP’den Dikili Belediyesi 

Meclis Üyesi se-
çilen Ata Uysal’ın 
kullandığı 35 AZG 
992 plakalı mo-
tosiklet devrildi. 
Motosikletten 
düşen Uysal, ağır 
yaralandı. Ihbar 
üzerine kaza yeri-

ne sağlık ve jandarma ekipleri sevk edildi. 

Soruşturma	başlatıldı	
Kaza yerine gelen sağlık ekipleri ambulansla 

Uysal’ı, Bergama Devlet Hastanesi’ne kaldırdı. 
Hastanede yapılan müdahalelere rağmen Ata 
Uysal, yaşamını yitirdi.Kaza ile ilgili soruşturma 
başlatıldı. DHA

CHP’li meclis CHP’li meclis 
üyesi kazada üyesi kazada 

yaşamını yitirdiyaşamını yitirdi

Astsubay olmak için
kursa katılacaktı
KUZEY Kıbrıs Türk Cumhu-
riyeti’nde (KKTC) görev yapan 
Uzman Çavuş Burak Sefa Ürüm 
(32), trafik kazasında hayatını 
kaybetti. Eşi 2 aylık hamile olan 
Ürüm’ün cenazesi bugün memle-
keti Manisa’nın Selendi ilçesinde 
toprağa verilecek.

Kaza, dün saat 20.00 sıralarında 
Akdoğan-Vadili kara yolunda mey-
dana geldi. Uzman Çavuş Burak 
Sefa Ürüm’ün kontrolünü yitirdiği 
otomobil, karşı yönden gelen 
İsmail Kaya (45) yönetimindeki 
otomobille çarpıştı. Uzman Çavuş 
Burak Sefa Ürüm ile diğer araç 
sürücüsü İsmail Kaya, yanındaki 
Ayşe Bayır Kaya (44) ve Mustafa 
Efe Kaya (9) da yaralandı. Yaralı-
lar Gazimağusa Devlet Hastane-
si’ne kaldırıldı. Tedaviye alınan 
yaralılardan 1 yıllık evli Uzman 
Çavuş Ürüm, doktorların müdaha-
lelerine rağmen kurtarılamadı.

Eşi	hamileydi	
Acı haber, Uzman Çavuş 

Ürüm’ün Manisa’nın Selendi 
ilçesi Zafer Mahallesi’nde yaşayan 
annesi Dudu Ürüm ve eşi 2 aylık 
hamile Kübra Ürüm’e ulaştı. Sinir 

krizi geçiren Dudu Ürüm ve 
gelinine hazır bekletilen sağlık 
ekibi tarafından müdahale edildi. 
Uzman Çavuş Ürüm’ün ölüm 
haberini alan yakınları taziye ziya-
retine geldi.

Uzman Çavuş Sefa Ürüm’ün 
astsubaylık sınavını kazandığı, 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriye-
ti’ndeki (KKTC) birliğinden 15 
gün sonra ilişiğini kesip, ast-
subaylık kursuna katılmak için 
Balıkesir’e gelmeye hazırlandığı 
öğrenildi. DHA

Görev yaptığı Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nde trafik kazası sonucu 
yaşamını yitiren Manisalı Uzman Çavuş Burak Sefa Ürüm’ün, 15 gün 
sonra katılacağı astsubaylık kursu için hazırlık yaptığı öğrenildi

KURS 
IÇIN 

BALIKESIR’E 

GIDECEKTI

Ayşenur Ayşenur 
Ezgi EygiEzgi Eygi

Mehmet Mehmet 
Suat EygiSuat Eygi

Burak Sefa Burak Sefa 
ÜrümÜrüm

Kübra Kübra 
ÜrümÜrüm

Ata Ata 
UysalUysal
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GEÇTIĞIMIZ hafta sel felaketinin yaşandığı Mende-
res’te vatandaşın yardımına Menderes Belediyesi koştu.
Geçen hafta Menderes’te aşırı yağışların neden olduğu 
sel sonrası yaraların sarılması için Menderes Belediyesi 
seferber oldu. Olayın yaşandığı andan itibaren sahada 
olan belediye ekipleri felaketin ardından da vatandaşlara 
yardımını sürdürüyor.Tüm araç ve iş makineleriyle olay 
anından itibaren sahada olan Menderes Belediyesi ekiple-
ri afet sonrası da sorun yaşanan mahallelerde vatandaş-
larla görüşüp destek veriyor. Çalışmalarla ilgili konuşan 
Menderes Belediye Başkanı İlkay Çiçek, “İlçemizde 
geçen hafta yaşanan sel felaketinde olayın başladığı an-
dan itibaren sahada etkin şekilde çalışmalar yürütüyoruz. 
Doğal afetin yaşattığı durumu ortadan kaldırmak adına 
Menderes Belediyesi olarak seferber olduk. Tüm imkan-
larımızla hemşerilerimizin yanındayız. Mağdur olan tüm 
hemşerilerimize koordineli şekilde desteğimizi ulaştırı-
yoruz. Bu süreçte canla başla çalışan ekip arkadaşlarıma 
teşekkür ederim. Tüm hemşerilerimize geçmiş olsun” 
dedi. HABER MERKEZI

VATANDAŞLARIN daha konforlu ve modern 
alanlarda vakit geçirebilmesini amaçlayan Konak 
Belediyesi, eskiyen ve kullanım ömrünü tamamla-
yan parkları ihtiyaçlar doğrultusunda yeniliyor. Va-
tandaşların talebi üzerine Kılıç Reis Mahallesi’nde 
yer alan Sarmaşık Parkı, yeniden düzenlenerek hiz-
mete sunuldu. Modern oyun grupları ile oluşturulan 
220 metrekarelik oyun alanı ve 30 metrekarelik 
kum havuzunda çocuklar oyun oynamanın keyfine 
varırken, alana döşenen akıllı sulama sistemi saye-
sinde ise park her zaman yeşil ve capcanlı kalıyor. 
Ulubatlı Mahallesi’nde bulunan Kütüphane Par-
kı’na ise 150 metrekarelik yeni çocuk oyun alanı ve 
masa tenisi kazandırıldı. Park alanına yerleştirilen 
piknik masaları ve banklarla da mahalle sakinleri 
için dinlenme alanları oluşturuldu. Konak Belediye 
Başkanı Nilüfer Çınarlı Mutlu, “Eskiyen ve kulla-
nım ömrünü tamamlamış parklarımızın yenileme 
çalışmaları sürüyor. Komşularımızın daha konforlu 
ve modern alanlarda vakit geçirebilmeleri için 
ilçemizin dört bir yanında çalışmalarımıza devam 
edeceğiz. Çocukların güvenle oyunlar oynayacağı, 
komşularımızın ise rahat nefes alıp dinlenebileceği 
alanların sayısını arttıracağız” ifadelerini kullandı. 
HABER MERKEZI

EĞITIMDE fırsat eşitliği yaratmayı hedefleyen 
Karşıyaka Belediyesi, ‘Karşıyaka’nın Filizleri’ ile 10 
yılda binlerce gencin üniversite yaşamına katkı sağ-
ladı. İhtiyaç sahibi üniversite öğrencileri ile gönüllü 
bağışçıları buluşturan proje vatandaşlar, eşleştikleri bir 
öğrenciye yıl boyunca her ay burs verdi; hem gençler 
hem de aileler için dayanışma örneği sergilendi. Yeni 
dönemde de ailesi ile kendisinin ikamet adresleri Kar-
şıyaka’da bulunan ve projeden yararlanmak isteyen 
üniversite öğrencileri, Karşıyaka Belediyesi Ana Hiz-
met Binası’nın giriş katındaki burs ofisine başvuruda 
bulunabiliyor. Bu kapsamda öğrencilere, eşleştikleri 
hayırseverler tarafından, akademik yıl başlangıcından 
sonuna kadar ayda 1000’er TL burs ödemesi yapılıyor. 
Proje hakkında 0232 399 40 09 numaralı hattan da 
detaylı bilgi alınabiliyor. Karşıyaka Belediye Başkanı 
Yıldız Ünsal, “Karşıyaka’nın Filizleri’nde 10. yıla 
ulaşmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Daha çok öğren-
cinin yaşamına dokunabilmek adına, tüm vatandaşla-
rımızı bu örnek dayanışmanın parçası olmaya davet 
ediyorum. Gelin, gençlerimizin geleceğine hep birlikte 
destek verelim” diye konuştu. HABER MERKEZI

Sel sonrasında
yaralar sarılıyor

Karşıyaka’nın Filizleri 
10’uncu yaşını kutladı

Minikler için Konak’ın Minikler için Konak’ın 
parkları yenileniyorparkları yenileniyor

Yerel yönetimler

Trafiği rahatlatacakTrafiği rahatlatacak
2 üst geçit geliyor2 üst geçit geliyor

Büyükşehir Belediyesi 
Mustafa Kemal Sahil Bulvarı 
ile Altındağ’da trafik akışını 
hızlandırmak için 2 yaya üst 
geçidi yapıyor. Karataş Lisesi ile 
Altındağ Mezarlığı önüne yapılan 
üst geçitlerin Kasım ayında 
hizmete girmesi planlanıyor 

İzmir Büyükşehir Belediyesi, ana 
arterlerde ulaşım konforunu artıracak 
iki üst geçidin yapımını sürdürüyor. 

Mustafa Kemal Sahil Bulvarı’nda hem yaya 
ulaşımını güvenli hale getirecek hem de 
trafikteki bekleme süresini azaltacak Karataş 
Üst Geçidi ile Altındağ Mezarlığı Yaya Üst 
Geçidi’nde çelik konstrüksiyon montajı 
sürüyor. Eş zamanlı yürütülen iki projenin 
de kasım ayında tamamlanması planlanıyor. 
Mustafa Kemal Sahil Bulvarı üzerinde ya-
pımı devam eden Karataş Yaya Üst Geçidi 
yapımında ekipler, deniz seviyesinin altında 

ve tramvay hattı yakında yürütülen zorlu 
temel çalışmasını tamamladı. Üst geçidin 
yapımında kullanılacak çelik bölümlerinin 
üretimleri tamamlandı. Gece ve gündüz tam 
zamanlı yürütülen çalışmalar kapsamında 
ekipler, Karataş Lisesi önü ve orta refüj 

hattında üst geçit ayaklarında ve kirişlerinde 
çelik montaj çalışmalarına devam ediyor. 
Montajların tamamlanmasının ardından üst 
geçitte kullanılacak 4 yürüyen merdiven ve 
2 asansörün montajı yapılacak. 81 metre 
uzunluğundaki köprünün genişliği ise 3.6 

metre olacak. Projeyle birlikte toplam bin 
300 metrekarelik çevre düzenlemesi de 
hayata geçecek.

Kasım’da açılacak
Çalışmaları hızla yürüten ekipler, yakla-

şık bir aylık sürenin ardından montaj çalış-
malarını tamamlamayı hedefliyor. Proje ile 
İzmir’in önemli ana arterlerinden Mustafa 
Kemal Sahil Bulvarı üzerindeki yaya ve 
araç trafiği büyük ölçüde nefes alacak. 
Yaya ve araç yoğunluğunun çok yüksek 
olduğu bölgede özellikle okul ve tramvay 
ulaşımı başta olmak üzere yayalar için 
konforlu ve güvenli bir ulaşım sağlanacak. 
Cadde üzerinde ise sinyalizasyondan kay-
naklanan trafik sıkışıklıklarının rahatlaması 
sağlanacak.Karataş projesinin yanı sıra Fen 
İşleri Dairesi ekipleri, Buca Onat Tünelleri 
ile otogar arasında kalan ekspres yol üzerin-
de yapımı devam eden Altındağ Mezarlığı 
Üst Geçidi Projesi’nde de montaj çalışma-
larına başladı. Bornova Altındağ Mezarlığı 
bölgesinde 4416 sokak, 4495 sokak ve 
çevrelerindeki diğer sokakları birbirine 
bağlayacak yaya köprüsü, bölgede yayalar 
için güvenli ulaşım imkanı sağlayacak. 
47 metre uzunluğundaki köprü, 5,5 metre 
yüksekliğinde ve 3 metre genişliğinde 
olacak. Betonarme çalışmaları tamamlanan 
üst asansör kulesi, merdiven çelik imalatları 
ile yaya platformu montajı tamamlandı. 
Her iki üstgeçidin kasım ayında hizmete 
girmesi planlanıyor. 

Trafik çalışmalarını yanı sıra Huzurev-
leri’ndeki ileri yaştaki vatandaşların sorun-
larını çözmek isteyen Büyükşehir Beledi-
yesi, Zübeyde Hanım Huzurevi’ne yapılan 
destekle de yaşlıları sevindirdi. İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi’ne bağlı Buca Sosyal 
Yaşam Kampüsü’ndeki Zübeyde Hanım 
Huzurevi’nin ortak kullanım alanlarındaki 
mobilya ihtiyacının karşılanması amacıy-
la bir mobilya firması tarafından şartsız 
bağışta bulunuldu. Bağışla ilgili bilgi veren 
Huzurevi Şube Müdürü Cihangir Çetintaş, 
“Toplumumuzun dayanışma kültürünün 
bir sembolü olan bu desteği önemsiyoruz. 
Öncelikle huzurevi sakinlerinin yaşam 
alanları daha da iyileştirdi. 400 sakinimizi 

ilgilendiren ortak 
alanın konforu 
arttı” dedi. Firma 
temsilcisi Süheyla 
Oğuz ise, “İhtiyaçlara 
dair bilgi aldık. Yastık, 
yorgan, koltuk, kanepe, 
nevresim takımları, 
çarşaf, aksesuar, sehpalar 

getirdik. İnsanlara 
katkı sağlamak önce-

likle manevi bir huzur 
veriyor. Bütün kurumları 

huzurevlerine, çocuk esir-
geme kurumlarına, hayvan 

barınaklarına gerekli desteği 
sağlamaları için davet etmek 

isterim” ifadelerini kullandı.

Koltuk’tan çarşafa

Minikler tohumları
doğayla buluşturdu  
Bornova 
Belediyesi, yanan 
ormanların 
yeniden yeşermesi 
için, içinde badem 
ve yabani erik 
tohumları bulunan 
topları anaokulu 
öğrencileri 
aracılığıyla 
doğayla 
buluşturdu
BORNOVA Belediyesi, 
geçtiğimiz ay çıkan bü-
yük yangından etkile-
nen alanların yeniden 
yeşermesi için tohum 
topu çalışmalarına 
ağırlık verdi. Bornova 
Belediyesi Tarımsal 
Hizmetler Müdürlüğü, 
içlerinde badem ve yabani 
erik tohumları bulunan üzeri 
kil ve torfla kaplı binlerce tohum topu 
hazırladı. Doğanın yeniden canlanması 
için başlatılan çalışma kapsamında ilk 
tohum toplarını anaokulu öğrencileri 
toprakla buluşturdu. Şirinler Dünyası 
Anaokulu öğrencileri Bornova’nın 

Sarnıç Mahallesi’nde 
düzenlenen etkinlikte, 

hazırlanan tohum 
toplarını yanan 
alanların yakınlarına 
fırlattı. Çocuklar 
kendi gelecekleri 

için yeni ağaçların 
orman varlığına katıl-

ması amacıyla anlamlı 
bir adım atarken, onlara öğ-

retmenleri ve Bornova Belediyesi’nin 
uzman personeli eşlik etti.

‘Ormana dönüşsün’
Bornova Belediye Başkanı Ömer 

Eşki, Türkiye’nin neresinde olursa ol-

sun orman yangınlarının, yüreğinde 
vatan sevgisi olan herkesin ciğerleri-
ni yaktığını belirterek, “Orman yan-
gınlarının önlenmesi için vatandaşlar 
olarak her birimiz önlem almalı ve 
üzerimize düşen görevi yapmalıyız. 
Ancak üzerimize düşen en büyük 
görevin yeni ormanlar yaratmak 
olduğunu düşünüyorum. Bunu 
sağlamak için Bornova Belediyesi 
olarak var gücümüzle çalışıyoruz. 
Çocuklarımızla birlikte yapılan bu 
etkinlik çok anlamlı. Umarım bu 
tohumlar yeşerir, ormanlara dönüşür 
ve çocuklarımız aydınlık bir gele-
cekte yeşil bir doğada yaşarlar” dedi. 
 HABER MERKEZI

SÜRDÜRÜLEBILIR ve dirençli bir Narlıdere için hareke-
te geçen Narlıdere Belediyesi, MLGP4Climate Platformu’na 
(İklim Eylemi için Çok Düzeyli Yönetişim Platformu) katıla-
rak, ‘Enerji Dönüşümü için AB: Batı Balkanlar ve Türkiye’de 
Belediye Başkanları Sözleşmesi’ne taraf oldu. İklim değişik-
liğinin etkilerine uyum, temiz ve uygun fiyatlı enerjiye erişim 
ile sera gazı emisyonlarının azaltılması gibi üç ana hedefi olan 
MLGP4Climate Platformu, Belediye Başkanları Sözleşmesi 
girişimi ile belediyelerin iklim koruma hedeflerine katkıda 
bulunmayı ve Sürdürülebilir Enerji ve İklim Eylem Planları 
(SECAP’ler) geliştirmeyi hedefliyor. Avrupa Birliği (AB) ve 
Almanya Federal Ekonomik İşbirliği ve Kalkınma Bakanlığı 
tarafından ortaklaşa finanse edilen proje, Alman 
Uluslararası İşbirliği Ajansı GmbH (GIZ) ve 
Merkezi Proje Yönetim Ajansı (CPMA) tara-
fından uygulanıyor. Narlıdere Belediyesi’nin 
‘Enerji Dönüşümü için AB: Batı Balkanlar ve 
Türkiye’de Belediye Başkanları Sözleşme-
si’ne taraf olmasının, sürdürülebilirlik ve iklim 
değişikliğiyle mücadele konularında kararlı 
olduklarının önemli bir göstergesi 
olduğunu ifade eden Narlıdere Be-
lediye Başkanı Erman Uzun, söz 
konusu projenin gerekliliklerini 
yerine getirmek için çalışmalara 
hızlıca başlayacaklarının altını 
çizdi.” dedi.   
HABER MERKEZI

Narlıdere’den ‘iklim 
değişikliği’ atağı

Erman Erman 
UzunUzun

Timuçin
Çelebi
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ÇALIŞMA ve Sosyal Güvenlik Bakanı 
Vedat Işıkhan, Türkiye Tech Visa programı ile 
Türkiye’de start-up girişimi kurmak isteyen 
yabancılara, 3 yıla kadar hızlandırılmış çalışma 
izni vereceklerini bildirdi. Göçün, insanlık tarihi 
kadar eski bir olgu olduğunu anlatan Işıkhan, 
iş gücü göçünün ise özellikle Sanayi Devri-
mi’nden bu yana giderek arttığını ve ülkelerin 
iş gücü ihtiyacını karşılamada önemli bir unsur 
haline geldiğini söyledi. 

Işıkhan, yabancılar ve uluslararası iş gücü-
nün, sadece Türkiye’de değil, dünyanın farklı 
yerlerinde de zaman zaman çeşitli tartışma 
zeminlerine çekilebildiğini dile getirerek, “Ça-
lışma hayatında yaşanan hızlı dönüşümler, bazı 
sektörlerde ve mesleklerde iş gücü ihtiyacını 
gün geçtikçe artırdı. Bu ihtiyacı karşılamak üze-
re Bakanlık olarak nitelikli yabancı iş gücünü, 
ülkemiz iş gücü piyasası erişimine hazırlıyoruz. 
Uluslararası iş gücü politikamızın temelinde 
öncelikle kendi vatandaşlarımıza istihdam 
olanakları sağlamak yer alıyor. Kendi iş gücü 
arzımızın yeterli olmadığı hallerde uluslarara-
sı iş gücünün tamamlayıcı etkisinden istifade 
ediyoruz” ifadelerini kullandı. AA

İZMİR’in Kınık ilçesinde salçalık domates 
üreticileri, fabrikanın kiloda 5 TL olarak belirlenen 
fiyatı 2 TL’ye indirmesi sonrası, ülke geneline 
yayılan büyük bir eylem düzenlemişti. Traktörle-
riyle yol kapatıp domatesleri yola seren çiftçilerin 
eylemi daha sonra karpuz, mısır gibi diğer ürünleri 
de yetiştiren çiftçileri kapsayacak şekilde ülke 
geneline yayılmıştı. Eylemlerin ilk adresi olan Kı-
nık’ta, Ziraat Odası Başkanı Halil Yılmaz şimdi de 
yurtdışından salça alınacağına yönelik duyumlar 
aldıklarını söyledi. Yılmaz, “Aldığım duyuma göre 
salça ithalatı artmış. Artık salçalar da yurt dışından 
geliyor. Yerli üreticinin domatesini, salçasını alma-
yan bir ülke haline geldik” dedi. Çiftçinin domates 
üretmekten vazgeçtiğini açıklayan Yılmaz, “Tar-
lalarımıza darı ekeceğiz. Domates üretimini başka 
bölgelere kaydırmak istiyorlar sanırım. Tarım 
Bakanlığı önümüzdeki ekim döneminde domates 
yetiştirilecek bölgeler arasında Kınık’ı saymamış. 
Mısır var, üzüm var ama domates yok. Zaten 
üretici de domateslerini satamadı, tarlasında kaldı. 
Üretici artık domates ekmek istemiyor. Tarlasını 
satan yoktur belki ama dediğim gibi ekeceği ürünü 
değiştiren çok var. Çiftçiler traktörünü satmaya 
başladı” ifadelerini kullandı. Geçen süre zarfında 
kapya biberde de fiyat krizinin yaşanması üreticiyi 
farklı ürünlerin ekimine yönlendirdiğini kaydeden 
Yılmaz, çiftçinin hızla üretimden uzaklaştığını 
sözlerine ekledi. HABER MERKEZİ

Tarım politikası için
İzmir’de toplandılar

Sigaramın 
dumanı sen

mahmutaydogmus@hotmail.com

Sinan Özen’in efsane bir şarkısı vardı, 
“Sigaramın dumanı sen, ateşi ben olayım” 

diye. Hazine ve Maliye Bakanlığı da arabeske 
bağlamış bir vaziyette “Sigaranın vergisi bana, 
külfeti sana” şeklinde bir tavır sergiliyor ve bu 
fena halde hoşuna gidiyor.

14 Eylül Cumartesi günü Resmi Gazetede 
yayımlanan Cumhurbaşkanlığı kararı uyarın-
ca sigarada nisbi vergi oranı yüzde 57’den 
yüzde 53,50’ye düşürüldü. Sigara üzerinden 
alınan vergi yükü hafifliyor gibi göründü ama 
işin aslı öyle değil, çünkü maktu vergi tutarı 
5,7424 TL’den 7,8000 TL’ye çıkarıldı.

Bir paket sigaranın fiyatının 80,00 TL ol-
duğunu varsayalım. Son düzenleme öncesinde 
45,60 TL (80,00 x 0,57) nisbi ÖTV ve 5,74 
TL maktu ÖTV olmak üzere toplam 51,34 TL 
ÖTV vardı. KDV tutarı ise 13,33 TL olmak 
üzere toplam dolaylı vergi tutarı 64,67 TL, 
vergi yükü % 80,84 idi.

Yeni düzenleme sonrası aynı fiyatı esas 
aldığımızda 42,80 TL (80,00 x 0,5350) nisbi 
ÖTV ve 7,80 TL maktu ÖTV olmak üzere 
toplam 50,60 TL ÖTV oldu. KDV ise aynı 
tutar ve oranda (% 20) kaldı. Dolayısıyla ÖTV 
geliri 0,74 TL düştü. Vergi yükü ise bu suretle 
% 79,91’e geriledi.

Pekala bu düzenleme 
neden yapıldı?
Sigara üretim maliyetlerinin artması neti-

cesinde sigara firmalarının zarar etmemesi ve 
maliyetlerini finanse etmek için devlet paket 
başına 0,74 TL ÖTV’den vazgeçti.

Sigara firmalarının maliyetlerini karşılaya-
mamaları durumunda fiyat artışına gidecekler-
di ve enflasyona etki edecekti. Bunun önüne 
geçebilmek için fedakarlığı devlet yaptı.

Sigara fiyatları evet şimdilik bir zam 
görmeyecek, ancak sigara içen veya içme-
yen herkesin vergisinden vazgeçerek sigara 
firmalarının maliyetleri fonlanıyor. Gerçekten 
ironik bir durum. 

Yaklaşık 7 milyar paket yıllık yurtiçi sigara 
satışı yapıldığına göre 5.1 milyar TL ÖTV 
gelirinden devlet vazgeçmiş oldu.

Pekala, maliyenin 
hesabı nasıl?
Bahsettiğimiz üzere sigara fiyatları de-

ğişmedi, ancak devletin vergileri ile sigara 
üreticilerinin maliyetleri fonlandı. Bu duru-
mun esas ayağı enflasyon üzerine. Enflasyona 
olası olumsuz etkisi bu suretle azalmış oldu ve 
memur, emekli ve işçiye daha az zam yapmak 
olarak önümüze çıkıyor. 

Eski sistem kalsaydı, enflasyon bir miktar 
daha yüksek olacak ve bu suretle maaş zamla-
rı da beraberinde yüksek olacaktı.

Görüldüğü üzere, sigara içenden zaten 
anormal vergi alınıyor. Bir paket sigaradaki 
16 adedi devlete vergi olarak gidiyor, 4 adeti 
içende kalıyor. Sigara içen ve içmeyen herkes 
5.1 milyar TL maliyete katlanıyor. Yine nere-
deyse tüm kesimleri ilgilendiren enflasyonu 
baskılayarak daha düşük zammın önü açılıyor.

Her tarafımızı öyle bir sarmış ki sigara üze-
rinden vergi politikası, bence şarkımızı şöyle 
değiştirelim; “Sigaramın dumanına sarsam, 
saklasam seni”…

Mahmut Aydoğmuş
E. Vergi Başmüfettişi & Öğretim Görevlisi

TÜRKİYE Ortak Tarım 
Politikası (OTP) Ağı’nın 26. 
bölgesel izleme ve değerlendir-
me toplantısı, İzmir’de düzen-
lendi. Manisa Vali Yardımcısı 
Sayın Nihat Kaynar, TKDK 
İl Koordinatörü Uğur Uslu ve 
İl Tarım ve Orman Müdürü 
Mustafa Şahin’in açılış konuş-
malarıyla başlayan toplantıya, 
birçok ilgili kuruluş temsilcisi 
de katıldı. Toplantıda, Avru-
pa Birliği’nin Ortak Tarım 
Politikası (OTP) çerçevesinde 
Türkiye’nin kırsal kalkınma 
konusundaki ilerlemeleri ele 
alındı. Avrupa kırsal alanları-
nın sürdürülebilir kalkınmasını 
hedefleyen bu politikanın Tür-
kiye’de yaygınlaştırılması ve 
bölgelerin ihtiyaçlarına uygun 
stratejiler geliştirilmesi gerek-
tiği vurgulandı.

‘Sürdürülebilir olacak’
İzmir İl Tarım ve Orman 

Müdürü Mustafa Şahin, Tür-
kiye’nin tarım alanında sahip 
olduğu büyük potansiyelle 
birlikte kırsal kalkınma politi-
kalarını güçlendirmeye devam 
ettiğini kaydetti. Şahin, “Tarım 

sektörü yalnızca üretimle 
sınırlı kalmıyor; aynı zaman-
da kırsal alanlarda istihdam 
yaratma, doğal kaynakları 
sürdürülebilir şekilde kullanma 
ve bölgesel kalkınmaya katkı 
sağlama açısından da önemli 
bir rol oynuyor. Avrupa Bir-
liği’nin Ortak Tarım Politika-
sı’na entegrasyon çabalarımız, 
yerel dinamiklerimizi daha iyi 
analiz etmemizi ve stratejik 
çözümler üretmemizi sağlıyor” 
diye konuştu. OTP Ağı’nın 
yaygınlaştırılmasının Türki-
ye’nin tarım ve kırsal kalkınma 
alanında daha sürdürülebilir 

bir geleceğe adım atmasına 
katkıda bulunacağını belirten 
Şahin, “Bu yönetişim yapısı, 
yerel paydaşların aktif katılı-
mıyla yerel ihtiyaçlara hızlı ve 
etkili çözümler üretilmesini 
sağlayacak, bölgelerimizin 
özgün potansiyellerine uygun 
politikaların geliştirilmesine 
yardımcı olacaktır” dedi. Top-
lantı, bölgelerin özgün ihtiyaç-
ları ve potansiyelleri doğrultu-
sunda kalkınma stratejilerinin 
geliştirilmesi ve uygulanabilir 
politikaların hayata geçirilme-
sine yönelik değerlendirmelerle 
sona erdi. HABER MERKEZİ

Çiftçi eylemde 
hükümet ‘ithal’ peşinde

Türkiye’de işsizlik rakamları her 
gün değişse de, işsizliğin bilanço-

su değişmiyor. Türkiye’de işsizlikle 
en çok kadınlar savaşırken mevcut 
ekonomi nedeniyle savaşa öğrenciler 
de dahil oldu. TÜİK tarafından açıkla-
nan verilere göre son aylarda işsiz-
likte azalma söz konusu olsa da, hala 
milyonlarca kişi iş bulamadığı için 
yoksullukla mücadele etmek zorunda 
kalıyor. İzmir’de genç işsiz sayısının 
da kadın işsiz sayısının da yüksek 
olduğunu belirten Türk İş İzmir Bölge 
Temsilcisi Hayrettin Çakmak, İzmir’in 
artık istihdam sağlayabilen bir kent 
olmadığını söyledi. Çakmak, “Bir 
zamanlar İzmir turizm kenti diyor-
duk. Turizmden iyi paralar kazanacak 
diyorduk. Kazanamadık. İzmir 
liman kenti dedik. Ticaretten 
çok güzel paralar kazanacağız 
dedik. Yapamadık. İşsizlik 
arttı. Keza diğer taraftan 
yerel yönetimler, köylü-
lere destek vermiyor. 
Hükümet keza köylülere 
destek vermiyor. Dolayı-
sıyla da köylerde çalışan 
kimse kalmadı” dedi. 

İş yok, seyyar çok
İzmir’in birçok noktasında 

organize sanayi bölgeleri (OSB) 
açıldığına dikkat çeken Çakmak, 
“OSB’ler açıldıktan sonra istihdam 
sağlanıyor deniyor. Ancak asgari 
ücrete işçi çalıştırıyorlar. Yani verimli 
bir istihdam sağlamıyorlar. Boş bir 
istihdam sağlıyorlar. İzmir’de işsizlik 
oranları vahim derecede. Birçok da 
seyyar satıcı var. Bu insanlar sosyal 
güvenceleri olmamasına rağmen 
neden seyyar çalışıyor? Çünkü adam 
haftada 45 saat çalışıyor ve asgari 
ücret 17 bin TL para alıyor. Bunun 
yanında ne yol alabiliyor, ne yemek 
alabiliyor, ne pirim alabiliyor, hiçbir 
şekilde alamıyor. Seyyar satıcı bir su 
satıyor, suyu marketten 3 liraya alıyor, 

sokakta 10 lira-
ya satılıyor. Yedi 

lira, sadece tek 
bir su şişesinden 

kar ediyor. Dolayı-
sıyla da seyyar olarak 

satmaya devam ediyor. Bunun sonu-
cunda seyyar satıcıların sayısı artıyor. 
Hükümetin bir an önce politikalarında 
değiştirerek istihdam ortamı yaratması 
gerekiyor” diye konuştu.

Hedef: Ucuz işgücü
Devrimci İşçi Sendi-

kaları Konfederasyonu 
(DİSK) Ege Bölge 
Temsilcisi Memiş 
Sarı ise Türkiye’de 
kadınların yüksek oran-
da işsizlikle savaştığını 
belirterek, bu durumun 
İzmir’de de benzer oldu-
ğunu söyledi. Sarı, “En çok 

kadınlar, işsizlikle uğraşan kesim. Son 
bir yılda Türkiye genelinde işsizlik 
sayısında 2 milyon kişilik bir artış 
görüldü. Bu artış yüzde 26,5 oranında 
oldu. Geçen yıl toplam 8 milyon işsiz 
sayısı varken bu sayı bu yıl 10 milyo-
nu geçti. Kadın işçilerin Türkiye’deki 
sayısı yüzde 37 oranında” ifadelerini 
kullandı. Mevsimlik işçilerin Eylül ayı 
itibariyle ‘işsiz’ kervanına katıldığını 

belirten Sarı, “10 Eylül 
2024 itibariyle mevsimlik 

işçilerin artık işleri bitti. 
Dolayısıyla da işsizlik 

bu noktada arttı. 
Hasadın bitmesi 
işsizliği artırdı.  
Hükümet de işsiz-

ler ordusu kurmaya 
çalışıyor. Bunu da 

ucuz iş gücünü artır-
mak için yapıyorlar” 

şeklinde konuştu.

İşsizliğe çözüm
‘seyyar’ oldu

Son 1 yılda işsiz sayısı 2 milyon kişi artarken İzmir’de de her 9 kişiden 1’i iş arıyor. Asgari ücretle 
bile iş bulamayan vatandaş ise ‘seyyar’ satıcı olarak meydanlarda diğer işsizlerle birlikte çalışıyor

Hayrettin Hayrettin 
ÇakmakÇakmak

Memiş Memiş 
SarıSarı

ÖZEL

Murat Ervin
HABER

İzmir Seyyar 
Satıcılar Derneği 
Başkanı Evren Laçin, 
vatandaşın seyyar 
satıcılığa yönelmesinin 
asıl nedeninin işsizlik 
olduğunu söyledi. 
Ekmek parası kazanmak adına 
çalışmak isteyen ancak iş bulamayan 
vatandaşların, karnını doyurmak için 
seyyar satıcılık yaptıklarını kaydeden 
Laçin, “Kimse güvencesiz seyyar 
satıcı olarak çalışmak istemez ancak 
bu insanlar iş bulamıyor. O yüzden ka-
dından erkeğine; gencinden yaşlısına, 
üniversite öğrencisinden atanama-
yan öğretmenine kadar bir sürü kişi 
seyyar satıcı olarak çalışmak zorunda 
kalıyor” ifadelerini kullandı.

“Öğretmen bile 
seyyar satıcı”

Evren Evren 
LaçinLaçin

İzmir’de toplanan Türkiye Ortak Tarım Politikası (OTP) Ağı’nın gündemi, 
Avrupa’da kırsal alanların kalkınmasını hedefleyen politikanın Türkiye’de 

yaygınlaştırılması ve ihtiyaca uygun stratejiler geliştirilmesi oldu

Halil Halil 
YılmazYılmaz Yabancıya Yabancıya 

hızlıhızlı
‘çalışma ‘çalışma 

izni’izni’ Vedat Vedat 
IşıkhanIşıkhan
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35 FS 183 PLAKALI MERCEDES-BENZ MARKA 
ÇEKİCİNİN BAKIM ONARIM HİZMETİ

İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 
SATIN ALMA DAİRESİ BAŞKANLIĞI HİZMET 

ALIMLARI ŞUBE MÜDÜRLÜĞÜ

GEÇTIĞIMIZ hafta Yeni Bakış 
gazetesinin gündeme taşıdığı ve Ka-
muda Tasarruf Tedbirleri kapsamında 
okullarda haftada 3 gün aylık 8 bin 
TL’ye çalışacak temizlik personeli 
bulunamadığı yönelik haberimizin ar-
dından CHP İzmir Milletvekili Sevda 
Erdan Kılıç da okullardaki personel 
sıkıntısına dikkat çekti. Personel ol-
maması nedeniyle velilerden temizlik 
için destek bekleyen okul müdürleri 
olduğunu ve öğrencilerin eğitimlerinin 
nasıl geliştirileceği yerine temizlik 
derdine düştüklerini açıklayan Kılıç, 
bu soruna biran önce çözüm bulunma-
sını istedi. Yeni eğitim öğretim döne-
minin başlamasıyla birlikte öğrenci ve 
velilerin şikayetlerine ses olan CHP’li 
milletvekili Sevda Erdan Kılıç, okul-
larda güvenlik ve temizlik başta olmak 
üzere hizmet alımı noktasında büyük 
eksiklikler yaşandığını vurguladı. 

‘Lastiğe var okula yok’
Dışişleri Bakanlığı’nın 4 milyon 

95 bin lira araba lastiğine ödeme yap-
tığını hatırlatan Kılıç, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Diyanet İşleri Başkanlığı 

6 milyon lira tuvalete harcıyor ama 
okullarımızda, güvenlik yok, sabun 
yok, tuvalet kağıdı yok! Yemek yok, 
sağlıklı içme suyu yok! Yeterli perso-
nel yok. Ama velilere yük var! Sizin 
itibarınız bizim geleceğimizi karartı-
yor! Sorumluluk okul idarecilerinin 
üzerine yıkılmış; hijyen malzemesi, 
A4 kağıdı, hatta ‘bağış’ adı altında ka-
yıt ücreti toplanıyor. Çocuklarımızın 
temel ihtiyaçlarını bile karşılamaktan 
aciz MEB’in aldığı devasa bütçe nere-
ye gidiyor? Tarikatlar ve cemaatlerle 

yapılan protokollere mi? İşini şimdilik 
gören, çocuğunu ‘bağış’ adı altında 
verdiği ücretle görece iyi bir okula 
kayıt ettirdiğini zanneden velilere 
sesleniyorum; bu çarpık düzene karşı 
ses çıkarın. Eğitim, parayla ölçülebi-
lecek bir kavram değildir. Ekonomiler 
çöker doğru yönetimle bir kaç senede 
düzelir. İşsizler iş bulur. Ancak eğitim 
doğru planlanmazsa nesilleri yok eder. 
Ve biz bir nesli kaybetmek üzereyiz. 
Çocuklarımızın geleceğini yok sayan 
bu anlayışla mücadele edeceğiz.”

AK Parti İzmir Milletvekili 
Mahmut Atilla Kaya, İzmir 

körfezindeki kirliliği ve balık ölüm-
lerini değerlendirerek, körfezin son 
durumunun CHP’li belediyelerin 25 
yıldır işini yapmamasından kaynak-
landığını söyledi. İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Cemil Tugay’ın, 
AK Parti İzmir İl Başkanı Bilal Say-
gılı ile birlikte Bakanlık düzeyinde 
gerçekleştirdiği görüşmeye benzer 
şekilde AK Parti’nin eski başkanı 
Aydın Şengül ile Aziz Kocaoğ-
lu’nun defalarca Ankara’ya gittiğini 
ve Bakanlık düzeyinde görüşme 
yaptığını hatırlatarak yanıt veren 
Kaya, Kocaoğlu’nun da eski belediye 
başkanı Tunç Soyer’in de yapılan 
görüşmelerin ardından projelere dava 
açtıklarını ve CHP anlayışıyla kente 
engel olmayı sürdürdüklerini aktardı. 

‘Vazifelerini yapmıyorlar’
Yaşananların sebebinin CHP’nin 

yerel yönetim anlayışından kaynak-
landığını vurgulayan Kaya, “Beledi-

yenin yapmadığı işlere yönelik asılsız 
iddiaları var. Geçmişe baktığımızda; 
eski belediye başkanı Tunç Soyer, 
körfezdeki sorunu Gediz nehrine bağ-
lamıştı. Biz de ‘Sorun Gediz de değil. 
Gediz, dış körfeze doğru akıyor’ 
demiştik. CHP, 25 yıldır maalesef 
üzerine vazife olan işleri 
yapmadı ve bugün 
böyle bir durumla 
karşı karşıya gel-
dik” açıklama-
sında bulundu. 
Kaya, eski 
belediye 
başkanı So-
yer’in sadece 
popülizm yap-
tığını anlatarak, 
“Soyer ‘Körfezde 
yüzeceğim’ derken 
de biz yapması gerekenleri 
yapmadığını, altyapı yatırımlarını 
gerçekleştirmediğini söyledik. Atık su 
arıtma tesislerindeki yeni fazların iha-
lelerini yapmadı, yağmur ayrıştırma 

kanallarını yapmadı, körfezin sığlığını 
gidermedi. Bunlar olmadan körfez na-
sıl temizlenecek, nasıl yüzeceksin?” 
ifadelerini kullandı. 

‘Daldığı yer belli değil’ 
Soyer’in körfezde çekildiğini 

iddia edilen fotoğrafların 
değerlendirilen Kaya, 

“Soyer’in o fotoğ-
rafları çektirdiği 

yer, daldığı 
nokta belli 
değil. Körfez 
iç, orta ve 
dış körfez 
olmak üzere 

3 parçadan 
oluşuyor. Bizim 

sorunumuz iç kör-
fezde. Burada Büyük 

Kanal projesi var. Rahmetli 
Ahmet Piriştina başlatmıştı. Buna 
ilişkin arıtma tesisi yapılıyor. Çiğli 
atıksu arıtma tesisinin kapasitesi 
günlük 600 – 620 bin metreküp 
civarında. Aziz Kocaoğlu son döne-
minde buraya yatırım yapmayı kesti 
ve 4. Faz ihalesi yapılmadı. Nüfus 
bir taraftan artıyor, bir taraftan 
yapılaşma artıyor, tesisin kapasitesi 
de yetersiz kaldı” diye konuştu. 
Yapılacak işlerde yağmur ayrıştır-
ma kanallarının olmaması halinde 
yine çözüme ulaşılamayacağını 
aktaran Kaya, “Büyükşehir’in 5 bin 
kilometre yağmur ayrıştırma kanalı 
yapması lazımdı ama 850 kilometre 
yapıldı. Bu işlerle uğraşmayı Aziz 
Kocaoğlu bıraktı, Tunç Soyer şovu-
nu yaptı, Cemil Tugay da kaçmaya 
çalışıyor” dedi.

CHP’li Kılıç: Okula
yok ama lastiğe var

KÜLTÜR ve Turizm Bakanı 
Mehmet Nuri Ersoy, Çeş-
me Projesi’nin dönemin 
İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı olan Tunç Soyer 
tarafından sabote edildiğini 
söyledi. Sabah gazetesine 
konuşan Bakan Ersoy, gün-
demden düşmeyen Çeşme Pro-
jesi ile ilgili şunları söyledi: “Bugün 
Çeşme’de sorun ne biliyor musunuz? 

Tek tip turizme ve Türk pazarı-
na endeksli olması. Okullar 
kapanınca 15 Haziran’da 
sezon başlıyor, Ağustos’un 
son haftası herkes çeki-
liyor. Göreve geldiğimde 
ilk getirdiğim proje Ege 

Turizm Merkezleri idi. Çeşme 
ve Didim Etabı vardı. Lütfen 

siyasileştirmeyin dedim. Projeler si-
yasileştiriliyor. Peki, ne oluyor? Mah-

kemeler açılıyor. Bir sürü propaganda 
yapılıyor. Bilirkişi olumsuz rapor 
yazıyor. O proje belediyeye de yöre 
halkına da yük getirmiyordu. Arazi-
nin 98’i kamunundu. Kapalı kapılar 
arkasında farklı konuşuldu, dışarı 
çıkınca siyasallaştırıldı. O zamanın 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
(Tunç Soyer) resmen sabote etti. Ama 
destek olsalardı o proje şimdi hayata 
geçmişti.” HABER MERKEZI  

35 FS 183 PLAKALI MERCEDES-BENZ MARKA ÇEKİCİNİN BAKIM ONARIM 
HİZMETİ hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre 
açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP 
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN : 2024/1191453
1-İdarenin
a) Adı : İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ SATIN ALMA 
   DAİRESİ BAŞKANLIĞI HİZMET ALIMLARI ŞUBE 
   MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi : Mimar Sinan Mahallesi 9 Eylül Meydanı No: 9/1 
   Kültürpark Fuar Alanı Hol 1/B 35250 KONAK/İZMİR
c) Telefon ve faks numarası : 2322933740 - 2322933743
ç) İhale dokümanının  : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
görülebileceği ve e-imza 
kullanılarak indirilebileceği 
internet sayfası 
2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı : 35 FS 183 PLAKALI MERCEDES-BENZ MARKA 
   ÇEKİCİNİN BAKIM ONARIM HİZMETİ
b) Niteliği, türü ve miktarı : 35 FS 183 PLAKALI MERCEDES-BENZ MARKA 
   ÇEKİCİNİN BAKIM ONARIM HİZMETİ ALIMI (73 
   HİZMET KALEMİ)
   Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı 
   içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim  : YÜKLENİCİNİN ATÖLYESİNDE VE iDARENİN
edileceği yer   BELİRLEYECEĞİ YERLERDE.
ç) Süresi/teslim tarihi : İşe başlama tarihinden itibaren 55(ElliBeş) gündür
d) İşe başlama tarihi : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 10 gün içinde 
   işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme)  : 25.09.2024 - 10:00
tarih ve saati 
b) İhale komisyonunun  : Mimar Sinan Mahallesi 9 Eylül Meydanı No: 9/1
toplantı yeri (e-tekliflerin    Kültürpark Fuar Alanı Hol 1/B Konak / İZMİR
açılacağı adres)  
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde 
uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik 
kriterleri ile fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri 
gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve 
ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler 
idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif 
verecek olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri 
zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile 
imzalanarak, teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP 
üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen 
birim fiyatların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat 
şeklinde verilecektir. İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat 
sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri 
tutarda geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim 
günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden 
Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

CHP’li 3 başkana
‘Körfez’ suçlaması

CHP’nin açtığı 
davalarla engel-
lenen körfez tüp 
geçiş projesine 
dikkat çeken 
AK Parti İzmir 
Milletvekili Mah-
mut Atilla Kaya 
şöyle konuştu: 
“Bizim 2011’de 
körfez tüp geçiş 
projemiz vardı. 
Bu projeyi biz 
gerçekleştirsek, bugün körfezin kirliliğinden 
bahsetmeyecektik. Körfez geçiş projesiyle birlikte 
zaten iç körfezde özellikle yapay ada yapılıyordu. 
Körfezdeki temel kirlilik nedenlerinden biri de sığlık. 
Körfez geçiş projesinde, İzmir Limanıyla birlikte çamu-
ru alacaktık. Körfez geçişin 2 yönlü tarafı vardı, hem 
asma köprü yapılacaktı, hem de tünel yapılacaktı. 
Marmaray gibi değildi, ortada yapay adayla bunlar sa-
bitlenecekti. İzmir ay yıldızlı bir adaya sahip olacaktı 
ve iç körfezdeki sığlığın giderilmesi noktasında önemli 
bir işlem gerçekleştirilecekti. Bu projeye Büyükşehir, 
Balçova, Narlıdere, Karşıyaka ve Çiğli Belediyesi karşı 
çıktı. Biz bu projeyle hem ulaşım sorunu hem de körfe-
zin temizliği noktasında çözüm sunmuş olacaktık. Bir 
yandan yapmıyorsunuz, bir yandan da bir taşla 3 kuş 
vuracak bu projeyi engelliyorsunuz.”

‘Çözüm tüp geçişti’

AK Parti İzmir Milletvekili Atilla Kaya, Körfez’deki kirlilik ve balık ölümleriyle ilgili CHP’yi suçlayarak, “25 yıldır 
görevlerini yapmıyorlar. Arıtma konusunu Kocaoğlu bıraktı, Soyer şov yaptı, Tugay ise kaçmaya çalışıyor” dedi

Alev 
Hamitoğulları 

Yılan

Atilla Atilla 
KayaKaya

Aziz Aziz 
KocaoğluKocaoğlu

Tunç Tunç 
SoyerSoyer

Cemil Cemil 
TugayTugay

CHP İzmir Milletvekili Sevda Erdan Kılıç, eğitime başlayan okullarda tuvalet kağıdı bile olmadığını 
söyleyerek, “Ama Dışişleri Bakanlığı 4 milyon 95 bin liraya araba lastiğine ödeme yapıyor” dedi

Sevda Sevda 
Erdan KılıçErdan Kılıç

Murat
Ervin

‘Çeşme projesini Soyer sabote etti’

Mehmet Mehmet 
Nuri Nuri 

ErsoyErsoy
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Enflasyon rakamları açıklandıkça vatandaşın 
beklentisi tutmuyor. Rakamlar azar azar da 
olsa bir düşüş olduğu yönünde. Ancak beklen-

tiler karşılanmıyor,enflasyon hala yüksek. Dünyanın 
en büyük ekonomileri dahi 6 ile 10 puan arasında bir 
enflasyonu kabullenmiş sanki. FED o kadar faiz arttı-
rıp % 3’e takılı kaldı. İflaslar can yakıyor. Beş puanlık 
faiz artışına karşılık, beklenen bu değil.

Enflasyon rakamlarındaki yükseliş, kişilerin 
gelirleri yönünde de bir artışı getirmedikçe, bu şikayet 
devam edecek. Gelir artıyor; ya da gelir altı ayda bir 
defa artarken enflasyon her ay artıyor. Üstelik her 
altı ayda bir ödenen enflasyon farkları enflasyonun 
gelirden daha da fazla arttığını gösteriyor. Bu durum 
sabit gelirli bakımından kabul edilebilir bir durum 
değil, haklılar!

Aslında bir yıl öncesine kadar her şey yoluna 
giriverecek gibiydi. Ukrayna Savaşı, deprem, seçim 
derken hiçbir şeyin kolay olmadığı görüldü. Her şey 
fiyatları hareketlendirmiş ama bir yılına ulaşan İsra-
il’in Gazze operasyonu ile ne olacaksa olmuştu. Savaş 
devam edecekti. Otobüste, metroda, ya da kalabalık 
mekanlarda maske takanlar olmasa Covid’den söz 
eden yok gibi idi. ABD’de bile % 9’u bulan enflasyon 
inadından vazgeçmişti. FED’in şahin faiz artışları da 
artık bitti diyorduk. Şimdi tersine bir seyir ile faizler 
de inecekti. Beklentiler de böyle idi. 

Ülkemizde son yaşanan deprem, yeniden bir başka 
gerçeğin daha kendini göstermesine yol açtı. Epeydir 
konuşmadığımız ve yaşamadığımız bir felaketin acı 
yüzünü güneydoğuda yeniden yaşadık. Büyük bir 
felaket ile uyandık. 10 il, yaklaşık 15 milyon insanın 
etkilendiği bir felaket, ülkemiz için büyük bir felaket 
idi. Şimdi yaralar sarılıyor ama başta konut sorunu, 
zarar gören alt yapıların yenilenmesi konusu,  iş ve 
istihdam sorunu, işyerlerinin ve yaşam alanlarının 
yeniden hayata döndürülmesi hem zaman hem de 
kaynak gerektirecek.

Bu arada enflasyon konusu bütün dünyanın derdi 
olmaya devam ederken faiz cephesinde yeniden 
yükseliş mi iniş mi, ya da her şey başa dönerse tehdidi 
devam ediyor. Tam bu sırada İsviçre’den ABD’ye 
batan bankalar dünya için yeni bir tehdit alanlarıdır.

Banka iflasları, yeni riskler anlamına gelmektedir. 
Faiz artışlarının tam bir sonucu olmasa da bu batıkları 
tetiklediği herkesin kabul ettiği bir durum oldu. Bu 
durum  yüksek enflasyon, resesyon ve finansal istik-
rarsızlığı da tetiklemeye başladı. Bütün dünya zaten 
yeni bir kriz dalgasına hazır beklerken bu gelişmeler 
bütün dünya ekonomileri için de tehdit olmaya devam 
etmektedir.

Şimdi temel soru şu, FED % 5 faizden geri döne-
cek mi? Bu rakamlar bile riskli iken yeni hedefler ne 
olacak? Bir de ülkemizle başlayan yeni bir seçim dal-
gası bütün liderlerin gündeminde. Seçimler, siyasette 
istikrarsızlık enflasyonda yükselişe sebep olur mu? 
Soruların cevapları Çarşamba FED toplantısında...

Prof. Dr. 

Son süngerci Aksona Mehmet:Son süngerci Aksona Mehmet:

  ‘Denizin altı   ‘Denizin altı 
  çölleşiyor  çölleşiyor!!

Bodrum’um son 
süngercisi olarak bilinen 
‘Aksona Mehmet’ 
lakaplı Mehmet Baş,  
“Denizlerin altı şu anda 
çölleşiyor. Süngerler 
öldü, pinalar yok, 
istiridye yok. Denizin altı 
fakirleşti ve yok oldu. 
Onu izliyorum, içim 
sızlıyor ve paramparça 
oluyor” dedi

Bodrum’da, ‘Aksona Mehmet’ olarak 
tanınan bölgenin son süngercisi 
olduğu belirtilen Mehmet Baş (74), 

dalış turizmi yaparak hem süngerciliği 
turistlere aktarıyor hem de denizin altındaki 
değişimi gözlemliyor. Süngerlerdeki has-
talığın sürdüğünü söyleyen Baş, “Denizin 
altında iklim değişikliğinden kaynaklı 
değişimler meydana geldi. Denizlerin altı 
şu anda çölleşiyor. Süngerler öldü, pinalar 
yok, istiridye yok. Denizin altı fakirleşti ve 
yok oldu. Onu izliyorum, içim sızlıyor ve 
paramparça oluyor. Süngerlerin kurtarılması 
mümkün değil” dedi.

‘Aksona Mehmet’ olarak tanınan Meh-
met Baş, 1950 yılında Muğla’nın Bodrum 
ilçesinde doğdu. Henüz 15 yaşındayken 
süngercilik yapmaya başlayan Baş, denize 
olan tutkusu sayesinde 22 yıl boyunca 
dünyanın çok sayıda noktasında dalış yapıp, 
sünger avladı. Bölgenin son süngercisi 
olduğu belirtilen Baş, 1987 yılında ise 
süngerlerde gelişen bir hastalık nedeniyle 
kendisine ait teknesiyle başta dalış turizmi 

olmak üzere mavi yolculuk turları yapmaya 
başladı.  Yaklaşık 60 yıldır denizden kopa-
madığını ve deniz altında inceleme yapmayı 
sürdürdüğünü dile getiren Aksona Mehmet, 
Ege ve Akdeniz çanağında turistlere dalış 
yaptırarak süngerciliği yaşatmaya çalıştığını 
belirtti. Baş, bir süre önce Muğla Gökova 
açıklarında yaptığı dalışta süngerlerdeki 
hastalığın devam ettiğini tespit edip, sosyal 
medyada da paylaştı. Yaptığı dalışlarla 
denizcilik kültürünü gelecek nesillere aktar-
mak istediğini söyleyen Baş, “Çocukluğum 
deniz kıyılarında geçince hep derin mavilik-
lerin gizemini merak ettim. 13 yaşında çok 
kıymetli bir büyüğümün maskesiyle daldım. 
O gün denizin altını gördükten sonra derin 
mavinin gizemi beni hep kendine çekti. ” 
ifadelerini kullandı.

Oğlak parasıyla maske
Baş, sözlerini şöyle sürdürdü:
“O günden sonra sürekli Bodrum’a 

gelmeye başlamıştım. Bodrum Limanı’n-
da eskiden hep süngerci tekneleri vardı, 

turizm yoktu. Herkes süngerden ekmek 
yiyordu. Bir maske almak istedim param 
yoktu, rahmetli anneme bir oğlak sattırarak 
dalış için kullanılan maskeyi satın aldım. 
Daha sonra kıyılarda dalmaya başladım. 15 
yaşında süngerciliğe başladım. 15 yaşındaki 
bir çocuğun dalması yasal olarak mümkün 
değildi, beni sünger işçisi olarak işe aldılar. 
Ünlü sünger tüccarı Ali Cengiz’in yeğenle-
rinden Mustafa Cengiz ile süngere başladık. 
O günden sonra derin maviliklere büyük bir 
aşkla tutuldum, sevdalandım ve ekmeğimi 
oradan kazanmaya başladım.”

‘Çok denizci yetiştirdim’
Türkiye denizciliğine çok sayıda kaptan 

yetiştirdiğini belirten Baş, “1981 yılında 6 
metre uzunluğunda bir tekne aldım. Tekne-
min adını ‘Aksona’ koydum. ‘Aksona’ ke-
limesi süngerciler için hayati öneme sahip. 
Yüzyıllardır süngercilik dilinde kullanılan 
aşağı dalmak için kana karışan azotu atmak 
için dinlenme yerlerine süngerciler ‘Aksona’ 
derdi. Ondan sonra da benim adım ‘Aksona 

Mehmet’ olarak kaldı. Sıfırdan onlarca 
adam yetiştirdim. Derin mavinin isim 
kahramanları sünger avcılarıdır. Usta-çırak 
öğretisiyle gelen muhteşem bir deniz kültü-
rüdür. Süngerciler Bingazi, Tunus, Afrika, 
Yunanistan kıyılarına gidip tonlarca sünger 
getirip, ülke ekonomisine katkı sağlarlarmış. 
Sünger, doğanın bize verdiği bir üründür. 
Bodrum denizciliğinin temelinde, Bodrum 
Kalesi’ndeki dünyaca ünlü su altı deniz mü-
zesinde, derin mavinin isimsiz 
kahramanları olan sünger 
avcıları vardır. İyi ki o 
kültürle yetiştim, her 
zaman ‘Öğretme-
nim deniz’ derim. 
Onun için de 
deniz kültürünü ge-
lecek nesillere aktarmak 
için çaba sarf 
ediyorum” 
diye ko-
nuştu. 

Süngercilerin para kazanamayınca turizm 
yapmaya başladığını anlatan Baş, “Süngerler 
bütün Ege ve Akdeniz’de 1986 yılında bir 
hastalığa yakalandı. Devlet sünger avcılığına 
teşvik için ucuz kredi verirdi. Daha sonra 
süngerlere veba bulaştı. O dönemde turizm de 
başladı, süngerciler süngerden para kazanma-

yınca turizme geçti. Bazıları tekneleriyle balık 
avladı, süngerden vazgeçti. Bodrum’da 25-30 
yıldır süngerci ve süngerci teknesi yok. 1987 
yılında sünger işi bitince 12 metre uzunluğun-
da tekne yaptırarak dalış turizmine geçtim. 
Denizin altından kopmadım, 60 yıldan beri 
Sicilya Kanalı’ndan, Akdeniz, Ege ve Yunan 

adalarına kadar dalışlar yaptım. Yeryü-
zünde hiçbir kimsenin süngere olumlu 
ve olumsuz müdahalesi söz konusu olamaz. 
2000’li yılların başında yine her yerde sünger 
vardı. 2011’de Girit’ten başlayan bir hastalık 
nedeniyle süngerler tekrar vebaya yakalandı ve 
yok oldu” dedi.

“Bodrum’da 20-25 yıldır süngerci yok”
DHA

EÜ’NÜN KAYIT STÜDYOSU
müzisyenlerin hizmetinde
Ege Üniversitesi (EÜ) 
Devlet Türk Musikisi 
Konservatuvarı (DTMK) 
bünyesindeki ses kayıt 
stüdyosu, yenilenmiş 
haliyle Egeli öğrencilere, 
müzik topluluklarına, 
korolara ve orkestralara 
hizmet veriyor
EGE Bölgesi’nin en büyük alana 
sahip olma özelliğini taşıdığı 
belirtilen ses kayıt stüdyosu, 
üniversite öğrencilerinin uygu-
lamalı derslerine de ev sahip-
liği yapıyor. Stüdyo hakkında 
bilgiler veren EÜ DTMK Müdürü 
Prof. Dr. Özge Gülbey, 
“Stüdyomuz, gerek 
üniversitemiz öğ-
rencilerine, aka-
demisyenlerine 
ve idari çalışan-
larına gerekse 
üniversitemizin 
dışından gelen 
tüm sanatçılara 
ve sanatla ilgi-
lenen herkese açık 
olan ve 110 metrekare 

alanıyla Ege Bölgesinin en büyük 
stüdyosu olmasının yanı sıra özel 
tasarımlı fiziksel yapısı nede-
niyle ses akustiği yönünden öne 
çıkmaktadır” dedi.

3 bölümden oluşuyor 
Stüdyodan sorumlu 

koordinatör DTMK 
Öğr. Gör. Mehmet 

Hakkı Balamir 
ise “Stüdyomuz 
öncelikle öğren-
cilerimize ‘müzik 
teknolojileri’ 
dersini vermek 

için kullanılıyor. 
Mix nasıl yapılır, 

pluginefektleri nasıl 
kullanılır, enstrümanlardan 

en verimli şekilde ses nasıl alınır, 
burada öğreniyorlar. Öğrenciler 
dışında stüdyomuzdan dışarıdan 
gelen müzisyenler de ücret karşı-
lığında yararlanıyor. Stüdyonun 
inşa edilmesi safhasında akustik 
mühendislerinden yardım alındı. 
Stüdyomuz, yüz ölçümü olarak 
Ege Bölgesi’nin en büyük stüd-
yosu. Kontrol odası, kayıt odası 
ve kayıt odası içerisinde bir adet 
davul ve vokal odası olmak üzere 
üç bölümden oluşan stüdyomuz, 
senfoni orkestraları ve koroların 
talebine cevap verebilmektedir” 
dedi.  Ses kayıt stüdyosunun tek-
nik ve ekipman bilgisi detaylarına 
‘https://konservatuvar.ege.edu.
tr’ web adresinden ulaşılabileceği 
bildirildi.

BAYRAKLI Belediyesi, 2024-2025 eğitim-öğretim 
yılında da eğitim desteklerini sürdürüyor. Ekipler, bu 
kapsamda 750 ihtiyaç sahibi öğrenciye kırtasiye mal-
zemesi dağıttı. Bayraklı Belediye Başkanı İrfan Önal, 
“Çocuklarımızın geleceği bizim için çok önemli. 
Onların eşit şartlarda eğitim almalarını sağlamak için 
desteklerimize devam edeceğiz” dedi.

Yeni eğitim öğretim yılı dolayısıyla Bayraklı Be-
lediyesi Sosyal Yardım İşleri Müdürlüğü tarafından 
yürütülen çalışmalarda, 750 öğrenciye defter, kalem, 
silgi, boya kalemleri, kalemlik ve çanta gibi temel 
okul gereçleri ulaştırılarak okula daha hazırlıklı baş-
lamaları sağlandı. Bayraklı Belediye Başkanı İrfan 
Önal, “Geleceğimizin teminatı çocuklarımızın eğiti-
mine katkıda bulunmak, en öncelikli görevlerimizden 
biri. Her çocuğumuzun eşit eğitim imkanlarına sahip 
olması için imkanlarız dahilinde üzerimize düşeni her 
zaman yapacağız” dedi. HABER MERKEZİ

Bayraklı’da
kırtasiye 
desteği

Mehmet Mehmet 
BaşBaş

Timuçin
Çelebi

ÖZEL Çevre Koruma Bölgeleri sınırlarında bulunan 5 
ayrı kumsaldaki 4 bin 488 yuvada, 2 Eylül itibarıyla 169 
bin 972 deniz kaplumbağasının yaşam yolculuğu başladı.

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı, “Özel 
Çevre Koruma (ÖÇK) Bölgeleri” sınırlarında bulunan 
5 ayrı kumsaldaki 4 bin 488 yuvada, 2 Eylül itibarıyla 
169 bin 972 deniz kaplumbağasının denizle buluştuğunu 
bildirdi.

Bakanlıktan yapılan yazılı açıklamaya göre, Türkiye’de 
deniz kaplumbağalarının yuva yaptığı 21 kumsal koruma 
altında bulunuyor.Köyceğiz-Dalyan, Fethiye-Göcek, 
Patara, Belek ve Göksu Deltası, bakanlığa bağlı Tabiat 
Varlıklarını Koruma (TVK) Genel Müdürlüğünün sorum-
luluk alanındaki ÖÇK Bölgelerinde yer alıyor.

Nesli tükenme tehdidi altında bulunan deniz kaplum-
bağalarını koruma ve popülasyonlarını artırma çalışmaları 
Türkiye’de 1989’dan bu yana devam ediyor.

Dünya üzerinde yaşayan 8 tür deniz kaplumbağasından 
2’si Türkiye’de Akdeniz kıyılarındaki kumsallara yumurta 
bırakıyor.Akdeniz’in en büyük yuvalanma alanlarından 
biri olan Mersin Silifke’deki Göksu Deltası’nda ise Caret-
taCaretta ve CheloniaMydas (yeşil deniz kaplumbağası) 
türleri aynı anda yuvalardan çıkıp denizle buluşuyor.

Bakanlığın açıklamasında görüşlerine yer verilen 
ÖÇK Bölgeleri Daire Başkanı Mustafa Uzun, şu ifadeleri 
kullandı:

“5 Özel Çevre Koruma Bölgemizde bu yıl yaptığımız 
tespitlere göre 4 bin 888 yuva gerçekleşti. Bu yuvalardan 
da 2 Eylül tarihi itibarıyla 169 bin 972 deniz kaplumbağası 
denize kavuşmuş oldu. Bu sayı bizi çok sevindirdi. Çünkü 
son yıllarda gerçekleşen, denize ulaşan en yüksek yavru 
sayısı olarak karşımıza çıkıyor.” AA

Binlerce deniz 
kaplumbağası
denizle buluştu

Özge Özge 
GülbeyGülbey
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Muğlaspor, ligde 2’nci Grup’ta oynadığı ilk iki 
maçı kazanıp sezona müthiş başladı. Teknik 
Direktör Besim Durmuş yönetiminde yeni 
bir kadro oluşturan Yeşil-Beyazlılar, ilk hafta 
deplasmandaAmasyasporFK’yı 2-1 yendikten 
sonra iç sahada Çayelispor’a da şans tanımadı. 

Muğla Atatürk Stadı’nda tribünler çürük oldu-
ğu gerekçesiyle yıkılıp portatif tribün inşaatı 
sürerken, rakibini Denizli Atatürk Stadı’nda 
ağırlamak zorunda kalan Muğlaspor, buna 
rağmen sahadan 2-0 galip ayrılıp 2’de 2’yle 
zirveye ortak oldu.

Muğlasporlu futbolcular Çayelispor ma-

çında Diyarbakır’da 8 yaşında cinayete kurban 
giden Narin Güran’ı da unutmadı. Sahaya 
siyah formayla çıkan Muğlaspor, üzerinde tüm 
Türkiye’yi yasa boğan talihsiz çocuk Narin’in 
melek olmuş fotoğrafının yer aldığı, “Çocuk-
larımız çok NARİN, artık onları koruyalım” 
yazılı pankartla çıktı. DHA

Muğlaspor seriye bağladı

Murat Beşir Babaoğlu

Menemen FK 
zirveye 
kuruldu

muratbabaoglu@hotmail.com

Menemen FK, evinde konuk ettiği Bele-
diye Derincespor’u 1-0 yenmeyi başardı. 
2. Lig Kırmızı Grup’ta tek puan kay-

betmeyen takım olunca liderliği tek başına eline 
geçirdi.

***
Maç öncesine gidelim. Geçen 2 haftada ev sahi-

bi takım 2 maçını da kazanmıştı. Konuk takım 
ise sadece 1 puan toplayabilmişti. Her maçın ayrı 
bir hikayesi olur. Bir takım ne kadar güçlü olursa 
olsun kazanması garanti değildir. Bunu asla 
aklımdan çıkarmam ve bu yüzden tahminlerde 
bulunmam. Ama yüzdelik olarak bir tarafa ağırlık 
verebilirim. Menemen FK’nın kazanma ihtimalini 
yükseklerde gördüm.

***
Tahminimde biraz fazla favori görmüşüm ev 

sahibi takımı. Hiç de kolay olmadı kazanması. 
Müsabakaya biraz olsun Menemen FK daha 

iyi başladı. Ataklarda daha fazla göründü. 24’üncü 
dakikada öne geçse de maçın seyrinde bir değişim 
olmadı.

70. dakikalardan sonra Belediye Derincespor, 
mağlubiyeti kabullenmeyeceğini gösterdi, dizgin-
leri biraz da olsa eline aldı. Hücum oyuncularının 
sayısını arttırdı. Beraberlik şansını zor da olsa ya-
kaladı, ancak değerlendiremedi. Lakin hücumcu 
sistem büyük bir dezavantaj oluşturdu. Kalesinde 
çok pozisyon verdi. Sahadan farklı mağlubiyetle 
ayrılabilirdi.

Menemen FK son 20 dakika mahkûm oynadı. 
Ama bu dakikalarda hızlı hücumlarla arka 
arkaya pozisyonlar yakaladı, yüzde yüzlük golleri 
kaçırdığı oldu.

***
Oyunun süreçlerini anlattım. Peki nasıl bir 

futbol ortaya koydular? Bunu genellikle en başta 
anlatırdım ama şimdi arkaya bıraktım.

Menemen FK çok koşan, savaşan, hızlı 
oynayan ve iyi pas yapan bir takım. Yine aynı 
şekilde oynamayı başardı. Buna karşın rakibi 
uzun süre karşılık veremedi. 

İkinci yarıda oyun, tamamen dişe diş bir 
mücadeleye dönüştü. Yüksek tempo, yorulmak 
bilmeyen futbolcular. Kıran kırana demek tam 
olarak anlatmaz. Topa sertlik vardı. Korkmadan 
meşin yuvarlağa ayak uzattılar, kafa uzattılar. 
‘Gözlerini kapattılar, topa atıldılar’ demek doğru 
olabilir.

***
Öne çıkardığım isim Seçim Can Koç oldu. 

Gol atmasından dolayı değil asla; güçlü fiziğiyle 
rakip defansı çok zorladığı için. Hem her topa 
müdahale etmek istedi, hem şarjlarda yıkılmadı 
tam tersi genellikle yıkan oldu, hem de sırtı dönük 
topu alıp paslar dağıttı. Ayağına da hakimdi.

81 - 82 - 83... Bunlar maçtan dakikalar; Hakkı 
Türker’in sahne aldığı dakikalar. Üst üste 3 kere 
pozisyona girdi, saç baş yolduracak şekilde 
kaçırdı. Ancak son 2 tanesinde topu alıp taşıması, 
adam geçmesi ise alkışlanacak türdendi. 

***
Takımların ilk 11 değerleri dikkatimi çekti. 

Menemen FK 390 bin Euro, Belediye Derincespor 
850 bin Euro. Oynanan futbola ve futbolcuların 
yeteneklerine bakacak olursak, ev sahibi daha 
üstündü. 

Menemen FK’lı oyuncu müsait pozisyonda 
bir şut çekti, stat dışındaki 6 katlı apartmanın en 
üstündeki balkona gitti. Camı kırabilirdi, neyse 
ki, sorun olmadı. Evde kimse yoktu sanırım, topu 
geri alamadılar.

ALTINALTINORDUORDU
ZZiiRVEYERVEYE
TFF 2’nci Lig Beyaz 

Grup’ta 3’üncü hafta 
mücadelesinde evinde 

Isparta 32 Spor’u 2-0 mağlup 
eden Altınordu 7 puana ulaşıp 
2’nci sıraya yükseldi. Sezona 
özellikle gurbetçi transferleriyle 
yenilediği kadrosuyla şampi-
yonluk hedefiyle başlayan İzmir 
temsilcisi, 3 haftalık periyotta 
kalesini gole kapatarak zirveye 
göz kırptı.

Zirve takipçisi
Grupta 9 puanlı lider Kastamo-

nuspor’un ardından zirve takipçisi 
konumuna gelen, Başkanlığını 
Seyit Mehmet Özkan’ın yaptığı 
Kırmızı-Lacivertli ekip Altınordu’da 
altyapıdan yetişmiş orta saha oyuncu-
su Sami ve gurbetçi kanat oyuncusu Emre, 
attıkları gollerle takımı sırtlayan isimler oldu. 
İlk hafta iç sahada İnegölspor filelerini sarsan 
ikili, 32 Isparta karşısında da aynı tarifeyi 
uyguladı.

İlk 11’de değişiklik
Sami ve Emre ligde 2’şer gole ulaşıp, Al-

tınordu’nun ilk 3 
maçta bulduğu 4 

gole imzalarını 
attı. Kırmı-
zı-Lacivertli 
takımın ba-
şında yenilgi 
yüzü görme-

yen Teknik 
Direktör Olcay 
Şahan, Isparta 32 
Spor karşısında ilk 
11’de 3 değişiklik 
yaptı. Genç teknik 
adam Kepezspor 

deplasmanında ilk 11’de 
görevlendir-
diği Emre, 
Tahsin ve 

Ege’yi yedek 
soyundururken, iyileşen 
Kaan’ın yanı sıra gurbetçi 
Bahattin ve altyapıdan 
yetişen Furkan Emin Kaç-
maz’a ilk 11’de yer verdi. 
Altınordu bu hafta 4 puanlı 
Kırklarelispor’a konuk 
olacak. DHA

Sezona, gerçekleştirdiği gurbetçi 
transferleriyle yenilediği 

kadrosuyla şampiyonluğu 
hedefine alarak başlayan TFF 

2’nci Lig Beyaz Grup’taki 
Kırmızı-Lacivertli İzmir 
temsilcisi Altınordu, 

üçüncü hafta 
mücadelesinde Isparta 

32 Spor karşısında 
aldığı galibiyetle 7 
puana ulaşıp ikinci 

sıraya yükseldi

Isparta 32 Spor 
karşısında ilk 
11’de değişik-
lik yaparak, 
Kepezspor 

deplasmanında 
ilk 11’de gö-
revlendirdiği 
Emre, Tahsin 
ve Ege’yi ye-

dek soyunduran 
Altınordu Tek-
nik Direktörü 
Olcay Şahan, 
Kırmızı-Laci-
vertli takımın 

başında yenilgi 
yüzü görmedi.

YENILGIYENILGI
 YÜZÜ  YÜZÜ 

GÖRMEDIGÖRMEDI

TFF 2’nci Lig Kırmızı Grup 
ekiplerinden Menemen Futbol 
Kulübü sezona hatasız başladı. İlk 
iki maçında Yeni Mersin İdman 
Yurdu ve Kastamonuspor’u 
yenerek 6 puanı hanesine yazdı-

ran Sarı-Lacivertliler 3’üncü haftayı 
da kayıpsız geçerek 9 puana ulaştı ve 
liderlik koltuğuna oturdu. 

“Kazanmayı bildik”
Belediye Derincespor’u evinde 

Seçim Can’ın golüyle 1-0 yenen İzmir 
ekibi firesiz yoluna devam etti.

Teknik Direktör Burhanettin 
Basatemür, zorlu bir maç oyna-
dıklarını, kazanmayı bildik-
lerini dile getirdi. Sezona iyi 
başlamanın vermiş olduğu öz-
güvenle oynadıklarını belirten 
tecrübeli çalıştırıcı, “İlk haftalar 
her zaman zorlu geçer. Çünkü 
takımlar henüz sistemini oturtamaz, 
yeni transferlerin uyum süreci beklenir. 
Biz de bunları yaşıyoruz. Ancak bu 
süreçte kazanarak yola devam et-
mek çok önemli. Tüm takımı tebrik 
ediyorum” dedi. DHA

Menemen FK Menemen FK 
tam gaz ileri

UfukUfuk
SarıcawSarıcaw

Mene-
men FK Teknik 

Direktörü Burhanettin 
Basatemür, “İlk haftalar 

her zaman zorlu geçer, yeni 
transferlerin uyum süreci 
beklenir. Ancak kazanarak 

yola devam etmek çok 
önemli” dedi.

“Kazanarak devam 
etmek çok önemli”

İlk iki maçında Yeni Mersin İdman Yurdu ve Kastamonuspor’u 
yenerek 6 puanı hanesine yazdıran Menemen FK, Belediye 
Derincespor karşısında da 1-0 galip gelerek firesiz yoluna devam etti

TFF 2’nci Lig Kırmızı Grup’ta transfer yasağı 
bulunmasına rağmen geçen sezondan kalan tecrübeli 

kadrosuyla sezona şampiyonluk parolasıyla başlayan 
Bucaspor 1928, deplasmandaSomaspor’u 1-0 yenerek 
yoluna devam etti. İki deplasman maçını da kazanan 

Sarı-Lacivertliler 7 puana ulaştı. Teknik Direktör Uğur 
Balcıoğlu, önemli bir galibiyet aldıklarını belirtti.
Balcıoğlu, “Somaspordeplasmanı zorlu geçecekti. 
Ona göre hazırlandık ve istediğimizi aldık. Şu an iyi 
durumdayız. Ancak daha da iyi seviyeye geleceği-

mize inanıyoruz. Deplasmanda oynadığımız karşılaş-
maları kazanmak önemli. İç sahada da galibiyet serisi 

yakalamalıyız. Hedefimiz her zaman üst sıralar olacak” 
dedi. DHA

Bucaspor 1928’inBucaspor 1928’in
        çıkışı sürüyor

 GOZ KIRPTI GOZ KIRPTI

Evinde Isparta 32 
Spor’u 2-0 mağlup eden 
Altınordu’da, alt yapıdan 

yetişen Furkan Emin 
Kaçmaz, önceki günkü 

karşılaşmada 
kendine ilk 11’de 

yer buldu. 

Furkan Emin Furkan Emin 
Kaçmaz ilk 11’deKaçmaz ilk 11’de

OlcayOlcay
ŞahanŞahan

Burhanettin Burhanettin 
BasatemürBasatemür


